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ŠOLSTVO

PREDSTAVITEV PESNIŠKE 
ZBIRKE DANE PERHOČ
V torek, 27. maja 2025, je bila v prostorih knjižnice Josipa 
Vošnjaka predstavitev pesniške zbirke četrtošolke Dane 
Perhoč iz Osnovne šole Pohorskega odreda Slovenska 
Bistrica. V čudovitem recitalu smo vstopili v svet njenih 
pesmi, kjer se prepletajo otroška radovednost, ustvarjal-

nost in ljubezen do jezika. Vsak verz, ki ste ga slišali, nosi 
delček Daninega pogleda na svet – polnega svetlobe, 
topline in pristne igrivosti. Danina pesniška zbirka Po 
poti moje domišljije je čudovit dokaz, da ustvarjalnost 
ne pozna starosti. Pri svojih devetih letih nas je Dana 
s svojim izjemnim občutkom za besedo in domišljijo 
popeljala v svet otroške iskrenosti in čustvene globine. 
Njene pesmi so polne barv, podob in misli, ki razkrivajo, 
kako bogato notranje življenje ima lahko otrok, ko dobi 
priložnost, da se izrazi skozi poezijo. Pred nami je zbir-
ka, ki ni le simpatična in navdihujoča, temveč tudi opo-
mnik, kako pomembno je spodbujati mlade glasove in 
jim prisluhniti z odprtim srcem. Dana je svojo pesniško 
zbirko opremila z lastnimi likovnimi deli, kar ji daje še po-
seben čar. Pesniško zbirko je finančno podprla Osnovna 
šola Pohorskega odreda Slovenska Bistrica, za kar se ji 
iskreno zahvaljujem. Na torkovem druženju smo preži-
veli zares čaroben literarni večer. Hvala ti, draga Dana, 
ker si z nami delila del sebe. Vabim vas, da si vzamete čas 
in pesmi preberete s srcem. Morda boste na poti skozi 
njene verze tudi sami znova našli svoj košček domišljije.

Ines Zorko, mentorica 
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Spomini moške komorne skupine Kulturno-umetni-
škega društva Lojze Avžner z Zgornje Ložnice zajema-
jo 50-letno prehojeno pot, pot neprekinjenega petja in 
uspešnih nastopov v domačem kraju in drugod. Družijo 
nas ljubezen do petja, lepi spomini ter nastopi v doma-
čem kraju, kjer se lahko predstavimo ob krajevnem pra-
zniku, raznih prireditvah, proslavah, božično-novoletnih 
koncertih in podobno. Organiziramo tudi samostojne 
koncerte, na katere se pripravimo z veliko mero odgo-
vornosti. 
Lahko se pohvalimo, da smo v času našega delovanja 
izdali tudi dve zgoščenki. Pesem, tako pisana kot peta, 
predstavlja eno od največjih zakladnic slovenske kultur-
ne dediščine. Skozi pesem se je slovenski narod skozi 
zgodovino oblikoval in si utrjeval svojo identiteto. Leto 
1975 je za nas prav posebno leto, saj to leto štejemo za 
začetek organiziranega petja na Zgornji Ložnici.
Ustanovitelj takratnega pevskega zbora je bil g. Vili 
Strnad, ki je postal tudi njihov prvi predsednik. Leto 
1975 je tudi leto, ko so ob prvem zborovodju g. Venciju 
Jerebu na Zgornji Ložnici zadonele prve slovenske zbo-
rovske pesmi. V vseh teh letih se je zamenjalo kar nekaj 

zborovodij in tudi pevcev, a delovanje moške komorne 
skupine se je nadaljevalo neprekinjeno vse do danes. 
Želim, da neizmerna ljubezen do pesmi ne ugasne, da 
se dotakne tudi mlajše generacije, ki že vstopa v naše 
vrste, na kar sem izredno ponosen. 
Lani smo v mesecu maju nastopili na območni reviji pev-
skih zborov v Slovenski Bistrici in se uvrstili na regijsko 
tekmovanje, ki je bilo v mesecu novembru v Mariboru. 
Na Sozvočenjih smo se predstavili s tematskim progra-
mom, ki smo ga naslovili »Ljubezen pod klančkom v ju-
bilantovih harmonizacijah« in je posvečen praznovanju 
naše obletnice in 90. rojstnega dne g. Jožeta Leskovarja, 
ki izhaja iz občine Slovenska Bistrica in je avtor vseh pri-
redb skladb, ki smo jih predstavili na omenjenem regij-
skem koncertu. Po koncertu smo bili tudi izžrebani, da 
smo si lahko v živo ogledali sklepni koncert Sozvočenj 
2024, na katerem so nastopile najboljše zasedbe iz vseh 
regij in je potekal v dvorani Marjana Kozine v Slovenski 
filharmoniji. Sodelovanje na Sozvočenjih 2024 je bilo za 
nas velik uspeh, ki nam daje energijo za nadaljevanje 
dobrega dela. Trudili se bomo po najboljših močeh, da 
ohranimo že dosežene cilje, hkrati pa želim, da doseže-
mo še veliko novih, ki bodo pomembni tudi za prihod-
nje generacije.
Ob 50. obletnici delovanja moške komorne skupine smo 
zbrali tudi zapise o delovanju skozi čas, ki so objavljeni 
v Biltenu. Na koncu se želim zahvaliti vsem pevcem ko-
morne skupine, umetniškemu vodji g. Mitju Krajncu in 
vsem, ki so nam pomagali po svojih najboljših močeh. 
Verjamem, da bomo tudi v prihodnosti tako uspešni, kot 
smo bili do sedaj. Želim si, da pesem na Zgornji Ložnici 
nikoli ne ugasne, naj nas spremlja v naporih za boljši in 
prijaznejši jutri in svet, v katerem živimo.

Ivan Kumaver, predsednik moške komorne skupine

UVODNIK

50. obletnica moške komorne skupine 
KUD Lojze Avžner Zgornja Ložnica 
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Stopili smo v zadnje leto mandata te vlade, kar se ob vse 
bolj pestrem dogajanju občuti tudi v državnem zboru. 
Pretekli mesec je bil zaznamovan z aktivnostmi okrog za-
konodajnega referenduma o izrednih pokojninah za ume-
tniške dosežke, ki je bil razpisan na zahtevo SDS, podprto 
s podpisi več kot 40.000 volivcev. Zavrnitveni kvorum za 
razveljavitev zakona je bil več kot dosežen. Volivci so s ple-
biscitarno večino zavrnili zakon koalicije o posebnih pokoj-
ninskih dodatkih za umetnike.

11. maja je namreč potekal zakonodajni referendum, na 
katerem smo volivci odločali, ali naj se uveljavi Zakon o 
dodatku k pokojnini za izjemne dosežke na področju 
umetnosti (ZDPIDU), ki ga je vladna koalicija kljub vetu 
državnega sveta ponovno potrdila na seji državnega 
zbora dne 30. 1. 2025. Ne glede na pozive dela koalicije 
državljanom k bojkotu glasovanja, je kar 92,53 % volivcev, 
ki so se referenduma udeležili, glasovalo proti uveljavitvi 
njihovega zakona. V poslanski skupini SDS pa smo med 
referendumsko kampanjo v zakonodajni proces vložili 
tudi Predlog zakona o prenehanju veljavnosti Zakona o 
izjemnem priznanju in odmeri starostne pokojnine ose-
bam, ki imajo posebne zasluge. Menimo namreč, da je 
treba ukiniti tudi pokojninske privilegije, ki se podeljuje-
jo na podlagi tako imenovanega Titovega zakona iz leta 
1974. A koalicija je na izredni seji konec maja glasovala 
za njegovo ohranitev, zato se bodo pokojninski dodatki 
izbranim posameznikom kljub nasprotovanju velike ve-
čine ljudi še naprej podeljevali. 
Sredi meseca smo na redni majski seji v državnem zboru 
odločali tudi o začetku postopka ustavnih sprememb za 
vpis pravice do uporabe gotovine v Ustavo Republike 
Slovenije. Sklep o začetku postopka, za katerega je pot-
rebna dvotretjinska večina glasov poslancev, je po daljši 

Občinski svet Občine Slovenska Bistrica se je 23. aprila 
sešel na svoji 16. redni seji. Svetniki so v uvodu spreje-
li spremembo odloka o občinskem proračunu za leto 
2025 in zaključni račun Občine Slovenska Bistrica za leto 
2024. 

Občinski svet je v nadaljevanju seje med drugim potrdil 
investicijsko dokumentacijo za investicijsko-vzdrževalna 
dela za kuhinjo v Osnovni šoli dr. Jožeta Pučnika Čreš-
njevec, rekonstrukcijo lokalne ceste na odseku Bojtina, 
rekonstrukcijo lokalne ceste Gabernik in Kalše ter rekon-
strukcijo lokalne ceste na odseku Zgornja Nova vas in 
Nova Gora nad Slovensko Bistrico. 
Svetniki so potrdili tudi redno delovno uspešnost direk-
torjev javnih zavodov, katerih ustanoviteljica ali sousta-
noviteljica je Občina Slovenska Bistrica, ter sprejeli nekaj 
premoženjskih in kadrovskih zadev. 
Več o 16. redni seji Občinskega sveta Občine Slovenska 
Bistrica si lahko preberete na povezavi: https://www.slo-
venska-bistrica.si/vsebina/16-redna-seja-obcinskega-sve-
ta-09-04-2025.

Tomaž Ajd

OBČINSKI SVET, DRŽAVNI ZBOR

16. REDNA SEJA OBČINSKEGA SVETA OBČINE 
SLOVENSKA BISTRICA

Foto: Tomaž Ajd

NOVICE IZ DRŽAVNEGA 
ZBORA
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razpravi podprlo 61 poslancev. Neenotni pri glasovanju 
so bili predvsem v poslanski skupini Gibanja Svoboda, 
kjer se je 6 poslancev glasovanja vzdržalo, 9 poslancev 
stranke Svoboda pa je glasovalo proti predlogu ustavnih 
sprememb, ki so jih v združenju »Povezani smo« s podpi-
si 56.267 volivcev vložili v državni zbor novembra 2023. 
V koaliciji so po njihovi potrditvi zakona na redni seji iz 
nadaljevanja zakonodajnega postopka začasno umakni-
li Predlog zakona o gostinstvu, s katerim namerava vlada 
med drugim omejiti kratkoročno oddajanje stanovanj v 
najem.
Na začetku meseca maja je vlada potrdila predlog po-
kojninske reforme, ki se bo kmalu obravnavala tudi v 
državnem zboru. Po predlagani reformi naj bi se od 
leta 2028 postopno zviševala upokojitvena starost in 
tudi obdobje za izračun pokojninske osnove. Slednje 
bo kljub dvigu odmernega odstotka glede na izračune 
vplivalo na znižanje pokojnin prihodnjih upokojencev. V 
predlogu reforme je predvideno črtanje izredne uskla-
ditve pokojnin, redna uskladitev pa naj bi bila vezana 
na stopnjo inflacije, s čimer se bistveno poslabšuje tudi 
nadaljnje redno usklajevanje pokojnin tako prihodnjih 
kot sedanjih upokojencev. Ker pa predlog reforme še ni 

bil obravnavan na seji matičnega delovnega telesa, so 
lahko k predlogu s strani poslancev izglasovani tudi po-
pravki oziroma spremembe. V poslanski skupini SDS smo 
že napovedali, da bomo iz predloga reforme predlagali 
črtanje izplačevanja vseh pokojnin, ki nimajo osnove v 
vplačanih prispevkih v pokojninsko blagajno.
S 1. julijem letos bomo zaposleni in upokojenci začeli 
plačevati nov davek za dolgotrajno oskrbo. Minister Si-
mon Maljevac je nedolgo nazaj priznal, da se bo davek 
letos pobiral na zalogo, saj glede na pomanjkanje kadra 
oskrba ne bo zagotovljena vsem, ki jo potrebujejo. Ker je 
trenutno v zakonodajnem postopku tudi novela zakona, 
bomo v naši poslanski skupini ministra znova pozvali, 
naj se plačilo prispevka, umakne dokler se ne uredijo 
pogoji za izvajanje oskrbe.
Spoštovani!
Konec meseca junija bo praznovala naša domovina. Naj bo 
to priložnost, da se v nas znova vzbudijo vrednote, ki so nas 
takrat povezovale kot enoten narod. Želim vam ponosno 
praznovanje dneva državnosti in vse najboljše, Slovenija!

Mag. Karmen Furman, poslanka državnega zbora 

DRŽAVNI ZBOR
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Naš župan dr. Ivan Žagar je imel med letoma 2004 in 
2008 kot minister brez resorja, pristojen za lokalno sa-
moupravo in regionalni razvoj, ključno vlogo pri pripravi 
pokrajinske zakonodaje in prizadevanjih za vzpostavitev 
pokrajin v Sloveniji. Prav v tem obdobju je bila država 
najbliže dejanski uvedbi pokrajin – ustavne kategorije, 
zapisane v 143. členu Ustave Republike Slovenije, ki do-
loča, da se lahko Slovenija razdeli na pokrajine za opra-
vljanje nalog širšega pomena, ki presegajo pristojnosti 
občin.
Leta 2006 je bil z ustavnim zakonom, ki ima enako prav-
no moč kot sama Ustava, zakonodajalcu tudi izrecno na-
ložen obvezni rok za ustanovitev pokrajin. V času minis-
trovanja dr. Žagarja so bili pripravljeni trije ključni zakoni:
 • Zakon o ustanovitvi pokrajin, ki je določil njihovo števi-
lo, meje in pravni status,

 • Zakon o pokrajinah, ki je opredelil njihove naloge, pri-
stojnosti, organe in način delovanja, ter

 • Zakon o financiranju pokrajin, ki je urejal finančne vire 
in sistem financiranja.

22. junija 2008 je bil izveden posvetovalni referendum o 
območjih in imenih pokrajin. Kljub zelo nizki volilni ude-
ležbi je večina volivcev – razen v osrednjeslovenski in 
južnoprimorski pokrajini – podprla vladni predlog. Niz-
ka udeležba je bila tudi posledica poziva dela takratne 
opozicije k bojkotu referenduma in nezavezujoče narave 
glasovanja.

Dr. Žagar si ves čas prizadeva za vzpostavitev pokrajin 
kot osrednjega orodja za decentralizacijo in uravnote-
žen regionalni razvoj Slovenije.
Tudi v sedanji sestavi Državni svet Republike Slovenije 
pod vodstvom Marka Lotriča ponovno izpostavlja po-
men pokrajin kot orodja za razvojno enakopravnost 
med regijami. Čeprav je vzpostavitev pokrajin v pristoj-
nosti Državnega zbora Republike Slovenije, trenutna vla-
dna koalicija ne kaže večjega zanimanja za ta korak.
Državni svet RS je že pripravil osnutke pokrajinske za-
konodaje, ki so bili leta 2020 predstavljeni v zborniku 
Pokrajine v Sloveniji. Kljub vloženemu trudu zakonodaja 
še ni bila sprejeta, zato v novi sestavi Državnega sveta 
Republike Slovenije nadaljujemo s prizadevanji za njeno 
uveljavitev – v skladu z ustavno obveznostjo.

Marko Lotrič redno poudarja, da je regionalizacija ključ-
na za enakomeren razvoj države in boljšo kakovost živ-
ljenja vseh državljanov. Na posvetu, ki ga je Državni svet 
Republike Slovenije organiziral skupaj z Inštitutom za 
ustavno pravo februarja lani, je izpostavil, da bi uvedba 
pokrajin prinesla:

 • politično decentralizacijo in večjo avtonomijo regij,
 • odločanje bliže prebivalcem, skladno z načelom 

subsidiarnosti,
 • učinkovitejšo uporabo evropskih sredstev,
 • zmanjšanje bega možganov in centralizacije,
 • pospešitev upravnih postopkov,
 • izboljšanje regionalne infrastrukture in okoljske traj-

nosti.
V pogovoru na letnem dogodku Inštituta za strateške 
rešitve je Lotrič dejal:
»V Sloveniji smo naveličani političnih kriz in kratkih man-
datov vlad ter ministrov, kar ima škodljive posledice. 
Pokrajine bi prispevale k večji politični stabilnosti in bi 
prinesle več reda na področjih, kot so zdravstvo, urejanje 
prostora in krajine. Trdno verjamem, da bi lahko pokraji-
ne nekatere naloge opravljale bolje kot občine ali država 
– na primer urejanje vodotokov, vodooskrbo, ravnanje 
z odpadki, socialno varstvo, upravljanje regijskih bolni-
šnic, izvajanje razvojnih projektov in koriščenje evrop-
skih sredstev.«

LOKALNA SAMOUPRAVA

DRŽAVA BREZ POKRAJIN: 
ZAVORA ZA RAZVOJ 
Vloga dr. Ivana Žagarja pri pripravi pokrajinske 
zakonodaje in pomen regionalizacije Slovenije

Nadaljevanje prizadevanj v Državnem svetu 
Republike Slovenije

Poudarki predsednika Državnega 
sveta Republike Slovenije Marka Lotriča
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Lotrič še dodaja, da bi vzpostavitev regijskih centrov po-
menila dolgoročno rešitev prometnih zastojev okoli Lju-
bljane, prispevala k razogljičenju in povečala kakovost 
življenja ne glede na geografsko lego prebivalcev.
»Imamo 212 občin in 20 ministrov. Občine morajo za ve-
čino proračunskih sredstev komunicirati z različnimi mi-
nistrstvi. Takšno upravljanje je ekonomsko neučinkovito 
in nevzdržno. V Avstriji, kjer imajo pokrajine, je prostorsko 
načrtovanje hitrejše, občine same izdajajo gradbena do-
voljenja, postopki so enostavnejši in birokracije je manj.«

Slovenija že skoraj dve desetletji odlaša z uresničitvijo 
ustavne obveze, ki bi državi prinesla večjo učinkovitost, 
bolj uravnotežen razvoj in boljšo kakovost življenja za 
vse državljane – ne glede na to, ali živijo v središču ali na 
obrobju. Imamo vse: ustavno podlago, pripravljeno za-
konodajo, strokovne analize, politične pobude – manj-
kajo le še pogum, vizija in politična volja.
Pokrajine niso le administrativna novost – so ključ do so-
dobne, uravnotežene in decentralizirane Slovenije. Dok-
ler bo vsaka občina za vsak projekt trkala na vrata de-

setih ministrstev in dokler se bo razvojni potencial regij 
dušil v centralizaciji in birokraciji, bo Slovenija izgubljala 
čas, talente in priložnosti.
Ali bomo končno naredili korak naprej in postali država 
21. stoletja ali bomo še naprej govorili o decentralizaciji, 
a živeli v njeni senci? To vprašanje je danes bolj aktualno, 
kot je bilo kadarkoli prej.

Dr. Monika Kirbiš Rojs,
generalna sekretarka Državnega sveta RS

LOKALNA SAMOUPRAVA, RIC

Zakaj še vedno čakamo na pokrajine?

Na 1. Javni poziv za izbor in izvajanje projektov v okviru 
Strategije lokalnega razvoja Med Pohorjem in Bočem 
v programskem obdobju do leta 2027, sofinanciranih 
iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja 
(EKSRP), ki je bil 10. decembra 2024 objavljen na sple-
tni strani LAS Med Pohorjem in Bočem in se je zaključil 
10. marca 2025, sta prispeli dve vlogi.
Prispeli vlogi je v skladu s Pravilnikom o postopku izbo-
ra projektov LAS in Poslovnikom o delu Ocenjevalne 
komisije LAS pregledala in ocenila Ocenjevalna komi-
sija LAS, ki je po zaključku ocenjevanja vlog za Upravni 
odbor LAS pripravila Poročilo in predlog projektov za 
sofinanciranje.

Upravni odbor LAS je na svoji šesti redni seji, ki je pote-
kala 19. maja 2025, za sofinanciranje potrdil naslednja 
projekta:
1. Lokalni okusi pod Bočem – prijavitelj: Občina Poljča-
ne; partnerski projekt; znesek sofinanciranja: 29.700,98 
EUR; dosežene točke: 46,20;
2. Prizidek čebelarskemu domu – prijavitelj: Čebelarsko 
društvo Poljčane; znesek sofinanciranja: 48.983,53 EUR, 
dosežene točke: 46,00.
Potrjena projekta bosta s strani vodilnega partnerja 
LAS prek aplikacije E-kmetijstvo predložena v pregled 
in dokončno potrditev na Agencijo Republike Sloveni-
je za kmetijske trge in razvoj podeželja.

Mirjana Predikaka, RIC Slovenska Bistrica,
vodilni partner LAS Med Pohorjem in Bočem

ZAKLJUČEN 1. JAVNI POZIV LAS MED POHORJEM IN BOČEM 
ZA IZBOR TER SOFINANCIRANJE PROJEKTOV IZ 
EVROPSKEGA KMETIJSKEGA SKLADA ZA RAZVOJ PODEŽELJA 
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Zadnji torek v mesecu maju je bilo na osrednjem 
mestnem trgu v Slovenski Bistrici ponovno zelo vese-
lo in razigrano. Potekalo je že 17. medobčinsko srečanje 
turističnih podmladkov z naslovom Tkanje prijateljstva z 
nitkami turizma. Dogodek je organiziral Razvojno infor-
macijski center Slovenska Bistrica v sodelovanju z Me-
dobčinsko turistično zvezo Slovenska Bistrica in ob pod-
pori Občine Slovenska Bistrica. 
Mladi iz osnovnih (OŠ) in srednje šole ter vrtca so nam 
ponovno predstavili odlične in zanimive naloge in za-
misli, ki se navezujejo na raziskovanje domačega kraja, 
spoznavanje običajev, odkrivanja naravnih in kulturnih 
znamenitosti, doživetij v objemu neokrnjene narave, pa 
tudi na ugotavljanje možnosti za njihovo vključevanje v 
ponudbo kraja.  
Letos so mladi ustvarjali na temo Tradicija v trendu. 
Raziskovali so kulturno dediščino domačih krajev in jo 
predstavili na sodoben, svež in ustvarjalen način. Ne-
kateri so svoje naloge predstavili tudi na vseslovenski 
osnovnošolski turistični tržnici, ki je 15. maja potekala v 
Lipici, in za svoje predstavitve dosegli tudi priznanja. 
Ker pa želimo, da bi si njihove naloge in predstavitve 
ogledali tudi ostali, že vrsto let v Slovenski Bistrici prip-
ravljamo srečanje, ki nima tekmovalnega značaja, saj ne 
želimo spodbujati tekmovalnosti med mladimi, ampak 
spoznavanje dela drug drugega, predvsem pa prijetno 
in veselo majsko druženje mladih, ki jih vežejo skupni 
interesi in veselje do ustvarjanja in spoznavanja naših 
krajev.
Letos so se nam predstavili:

 • OŠ Anice Černejeve Makole z nalogo MAKOLE: 

MED IGRO IN OBIČAJI.
 • OŠ Šmartno na Pohorju – Mlada jelka – podmla-

dek turističnega društva, ki je predstavil SPOMIN-
SKO TABLO, POSVEČENO MAISTROVIM BORCEM S 
ŠMARTNEGA NA POHORJU IN OKOLIŠKIH KRAJEV.

 • OŠ Partizanska bolnišnica Jesen Tinje z nalogo KUL-
TURNA IN NARAVNA DEDIŠČINA POHORJA.

 • Turistični podmladek OŠ Gustava Šiliha Laporje z 
nalogo POIŠI ME POD KOZOLCOM.

 • Podmladek Turističnega društva Lipa Kebelj OŠ Po-
horskega bataljona Oplotnica, podružnica Kebelj je 
raziskoval SKRIVNOSTI KEBELJŠEKEGA GRADU.

 • Turistični krožek OŠ Pohorskega odreda Slovenska 
Bistrica se je predstavil z nalogo DUH BELE DAME.

 • OŠ Antona Ingoliča Spodnja Polskava, podružnica 
Zgornja Polskava je predstavila FOODTRUCK – KU-
LINARIČNO DOŽIVETJE NA KOLESIH.

 • OŠ Pohorskega bataljona Oplotnica se je podala 
med IZGUBLJENE GLASOVE PARTOVCA: MED LE-
GENDO IN DIGITALNIM ODKLOPOM.

 • Turistični krožek OŠ Pohorskega odreda Slovenska 
Bistrica, podružnica Zgornja Ložnica je ustvarila 
SLADKO SKLEČKO.

 • 2. OŠ Slovenska Bistrica je predstavila nalogo STA-
RO ZA NOVO.

 • Vrtec Otona Župančiča Slovenska Bistrica, enota 
Ozka ulica je pripravil DOGODIVŠČINE GRAJSKEGA 
PARKA IN GRADU.

 • Srednja šola Slovenska Bistrica (SŠSB) pa je predsta-
vila KREATIVNOST DIJAKOV SŠSB: OD IDEJE DO 
PROTOKOLARNEGA DARILA.

Turističnim podmladkom se vsako leto pridružijo tudi 
posamezniki in skupine, ki delujejo in ustvarjajo na šo-
lah, in to na plesnem, pevskem ali glasbenem področju. 
Letos sta nas s svojim plesnim nastopom razveselili Otro-
ška folklorna skupina Vrtca Otona Župančiča, enota Ozka 
ulica in Otroška folklorna skupina OŠ Partizanska bolnišni-
ca Jesen Tinje.
Tako smo ponovno preživeli prijeten dopoldan v druž-
bi mladih turističnih delavcev in mladih ustvarjalcev ter 
njihovih mentorjev. Marsikaj smo si lahko ogledali, mar-
sičemu prisluhnili, med seboj stkali prijateljstva, sicer pa 
smo tudi z letošnjega srečanja odšli bogatejši za številne 
izvirne ideje, ki so nam jih predstavili mladi. Vsem iskreno 
čestitamo in se zahvaljujemo za letošnje predstavitve in 
nastope.

Jana Jeglič, RIC Slovenska Bistrica

ODLIČNE IN IZVIRNE 
PREDSTAVITVE MLADIH 
TURISTIČNIH DELAVCEV
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V ponedeljek, 19. maja 2025, so se mladi raziskovalci iz 
Osnovne šole (OŠ) Pohorskega odreda Slovenska Bistrica 
skupaj z mentorji udeležili 59. Državnega srečanja mla-
dih raziskovalcev Slovenije, ki je potekalo v Murski So-
boti. Osvojili so dve zlati in dve srebni priznanji, kar je 
izjemen dosežek. 
Zlato priznanje in 1. mesto na svojem področju je prejela 
raziskovalna naloga z naslovom Ali znaš prišiti gumb?, ki 
sta jo pripravili Elina Maučec Kos in Kaja Leskovar iz 8. c 
pod mentorstvom Simone Sobotič. Raziskovali sta, koli-
ko učencev se še ukvarja z ročnimi spretnostmi in kako 
dobro imajo razvito fino motoriko.
Zlato priznanje in 1. mesto si je prislužila tudi naloga 
‘Cuker’ redi, ali lahko tudi leti?, ki so jo pripravili Marcel 
Barukčič (9. a), Patrik Flis (9. c) in Gabriel Reis (9. d) pod 

mentorstvom Asje Perhoč in Mirana Lovrenčiča. Fantje 
so uporabili sladkor skupaj s kalijevim nitratom kot gori-
vo za rakete, ki so jih izdelali sami.
Srebrno priznanje je prejela raziskovalna naloga V sobo-
to bo piknik, kakšno pa bo vreme?, ki sta jo pripravila Erik 
Galun (8. d) in David Flis (8. a) pod mentorstvom Primoža 
Rajha in Roka Leskovarja. Ugotovila sta, da je za napoved 
vremena za Slovensko Bistrico najzanesljivejša spletna 
stran ARSO vreme, za napoved temperatur pa Bergfex.
Tudi naloga Umetna inteligenca in kibernetska varnost, 
ki jo je pripravil Naj Strmšek iz 9. d pod mentorstvom 
Vilija Krajnca, je prejela srebrno priznanje. Naj je ugotovil, 
da veliko podjetij že uporablja umetno inteligenco, po-
gosto tudi na področju kibernetske varnosti.
Prejemniki zlatih priznanj so vabljeni na slovesno razgla-
sitev rezultatov, ki bo 14. junija v Cankarjevem domu v 
Ljubljani.  Vsem učencem iskreno čestitamo za izjemne 
dosežke in jim želimo, da jih radovednost še naprej vodi 
k novim idejam in odkritjem.

Mentorji raziskovalnih nalog

MLADI RAZISKOVALCI 
BLESTELI NA DRŽAVNEM 
SREČANJU
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IZZA izobraževanje in založništvo, d. o. o., Razvojni zavod 
občine Puconci in PRIMS mediji,  d. o. o., od 15. 5. 2024 do 
31. 10. 2025 izvajamo projekt DIGI-Naprej: Usposabljanje 
in ozaveščanje odraslih na področju digitalnih kompetenc.
Javni razpis DDK financirata Ministrstvo za digitalno pre-
obrazbo Republike Slovenije in Evropska unija iz Evrop-
skega sklada za regionalni razvoj. Javni razpis se izvaja v 
okviru Programa evropske kohezijske politike v obdobju 
2021–2027, specifični cilj 1.2: »Izkoriščanje prednosti di-
gitalizacije za državljane, podjetja, raziskovalne organiza-
cije in javne organe«. 
Skupna vrednost projekta znaša 596.900,00 evra.
Namen projekta je izboljšati digitalne veščine prebi-
valcev Republike Slovenije, starih 30 let in več. Z vrsto 
osnovnih in naprednih programov smo udeležencem 
omogočili, da skozi neformalna izobraževanja pridobijo 
in poglobijo svoje digitalno znanje ter bolje razumejo in 
uporabljajo sodobno tehnologijo, kar jim koristi tako v 
profesionalnem kot osebnem življenju in prispeva k nji-
hovi večji vključenosti v digitalno družbo.
Naša skupna vizija je zagotoviti, da so udeleženci izobra-
ževanj pridobili potrebna znanja in veščine za uspešno 
delovanje v digitalno preoblikovanem svetu.
V okviru projekta smo dosegli naslednje specifične cilje 
javnega razpisa:

 • izboljšanje osnovnih in naprednih digitalnih kom-
petenc odraslih, starih 30 let in več;

 • spodbujanje zanimanja za (varno) uporabo digital-
nih tehnologij.

Doseženi rezultati projekta:
 • število izvedenih delavnic: 254;
 • število izvedenih izobraževanj v zahodni kohezijski 

regiji: 158;
 • število izvedenih izobraževanj v vzhodni kohezijski 

regiji: 96;
 • število udeležencev usposabljanj: približno 2.980; 
 • delež udeležencev, ki so izboljšali digitalne kompe-

tence: več kot 81 %.
V okviru projekta smo izvajali 3 osnovne in 4 napredne 
programe usposabljanj glede na predznanje udeležencev.

Osnovni programi:
 • Digi Temelj – osnove za vse generacije;
 • 365 Temelji – osnove orodij Office 365;
 • AI Temelji - umetna inteligenca za začetnike. 

Napredni programi:
 • Office Mojster – digitalne veščine v okolju MS;
 • Digi Profi – mojster digitalnih veščin;
 • AI Pro – učinkovita napredna uporaba ChatGPT 4.0;
 • Digi PRESS – učinkovita digitalna komunikacija z lo-

kalno skupnostjo.
Informiranje in komuniciranje
Ker smo želeli doseči čim širši krog občinstva, spodbu-
diti udeležbo in hkrati ozaveščati ljudi o pomembnosti 
razvoja digitalnih kompetenc, smo v okviru projekta iz-
vajali številne komunikacijske in informacijske aktivnosti.
Na treh fizičnih kontaktnih točkah in na spletni strani 
projekta (https://www.digi-naprej.si/) smo in še nadalje 
nudimo podporo udeležencem usposabljanj.

IZZA d.o.o, direktor Drago Bukvič

USPOSABLJANJE IN OZAVEŠČANJE ODRASLIH NA 
PODROČJU DIGITALNIH KOMPETENC

Kontaktna točka 1
Sedež Razvojnega zavoda občine Puconci
Bodonci 7, 9265 Bodonci (v pritličju)
Delovni čas:

 • ponedeljek, torek, četrtek: od 8. do 15. ure
 • sreda: 8. do 17. ure
 • petek: 8. ure do 13. ure

Kontaktna točka 2
Sedež IZZA, d. o. o.
Ljubljanska cesta 42, 2310 Slovenska Bistrica 
Delovni čas: 

 • ponedeljek–petek: od 8. do 14. ure
www.izza.si   

Kontaktna točka 3
Sedež PRIMS, d. o. o.
Koprska 72, 1000 Ljubljana (v pritličju)
Delovni čas: 

 • ponedeljek–petek: od 9. do 11. ure
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Pridušena svetloba do zadnjega kotička napolnjene dvo-
rane napoveduje glasbeni dogodek. Polglasen klepet v 
dvorani prekine glasba združenega orkestra. Iz grl mladih 
pevcev zazveni pesem: »Ko zapoje zvonček v uri …« Zaža-
rijo barve, na ustih poslušalcev se pojavi nasmeh. Začelo 
se je popotovanje od zore do mraka po posebnem mestu, 
s posebnim mačkom – mačkom Murijem.
Tradicionalna glasbena matineja Glasbene šole Sloven-
ska Bistrica, ki v maju odpre svoja odrska vrata bistriškim 
vrtčevskim in osnovnošolskim otrokom, v popoldan-
skem terminu pa širšemu občinstvu z zaključnim kon-
certom še enkrat, je letos zazvenela v rokovskih ritmih. 
V izvedbi šolskih orkestrov, pevskega zbora in baletne-
ga oddelka je namreč na odru športne dvorane Srednje 
šole Slovenska Bistrica zaživela ena najbolj priljubljenih 
slovenskih pravljic – Maček Muri. Zamisel o pravljici o čr-
nem mačku je njen avtor Kajetan Kovič dobil kar doma, 
saj je njegova družina delila svoje življenje v Ljubljani s 
črnim mačkom iz Štajerske. Ko je neka zlobna ljubljan-
ska roka Muriju z zalučanim kamnom zlomila nogo, mu 
je Kovič izdelal opornico in ga vrnil prijaznim ljudem 
na Štajersko – Kovič je namreč otroška leta preživljal 
na Štajerskem, v sosednjih Poljčanah je obiskoval prve 
tri razrede osnovne šole. In leta 1975 je Kovičev maček 
Muri dobil svojo slikanico. V njej se izmenjujejo pesmi 
in pripovedni deli, krasijo pa jo čudovite ilustracije Jelke 
Reichman. Prevedena je bila tudi v nekaj tujih jezikov ter 
imela do letošnjega 50. jubileja 30 ponatisov in skoraj 
200.000 prodanih izvodov. Devet let kasneje se je knjigi 
pridružila še glasba. Kitarist in skladatelj Jerko Novak je 
po pregovarjanju pevke Nece Falk pravljico Maček Muri 
uglasbil in po njegovem pripovedovanju je uglasbitev 
nastala spontano, iz srca. To dokazuje tudi izredno hitro 
zaključeno snemanje. Potrebovali so namreč slab teden, 
kar je zaradi tehnologije, ki je bila leta 1984 na voljo, še 
bolj neverjetno. Rok zgodbi Maček Muri & Muca Maca je 
s svojo izvrstno interpretacijo dodala svoj pečat še Neca 
Falk in uspeh je bil zagotovljen. Maček Muri je postal 
glasbeni junak in v novem tisočletju dobil še novo po-
dobo v nemškem (Kater Muri & Kätzchen Matzi) in an-
gleškem jeziku (Mury The Cat & Matzie-Catsie).
Letošnja matineja glasbene šole je posvečena častitljivi 
obletnici izdaje slikanice Maček Muri in lansko leto za-

okroženi 40-letnici glasbene različice slovitega mačka. 
Mladi glasbeniki pihalnega (mentor Jernej Senegačnik 
ml.), godalnega (mentorica Tara Grilj), harmonikarskega 
(mentor Jože Pongračič) in kitarskega orkestra (mento-
rica Mojca Čepin) ter pevskega zbora (mentorica Neja 
Skrbiš), plesalki baletnega oddelka (mentorica Matea 
Brečko) in solisti (mentorji Bojana Rojko, Jan Kraner, Jas-
mina Dajčman, Jože Pongračič, Petra Turk) so s svojo 
izvedbo oživili rok zgodbo. Vsak od njih je s svojim ce-
loletnim delom in skupinskim muziciranjem dodal ka-
menček v barvit mozaik, ki je navdušil poslušalce.
Izjemen timski projekt so zaokrožili krasne projekcije Bar-
bare Škof, delo pridnih rok »hiškota« Danila Janžiča ter 
režija, organizacija in mojstrska koordinacija predstave 
Jasmine Dajčman. Piko na i je dodal nepogrešljivi pove-
zovalni glas Jane Jeglič.
Seveda brez dodane vrednosti prav za to priložnost 
napisanih priredb za vse zasedbe mag. Jake Puciharja 
Maček Muri na odru ne bi zaživel v tako lepi luči. Velika 
zahvala gre tudi avtorju glasbe Jerku Novaku ter Koviče-
vima dedičema Nini Brala in dr. Juriju Koviču, ki so takoj z 
dovoljenjem podprli izvedbo, ter ravnatelju Srednje šole 
Slovenska Bistrica Marjanu Kampušu in tamkajšnjim za-
poslenim za pripravljenost na sodelovanje.
Črni štajersko-ljubljanski maček, ki je prepotoval dobr-
šen del Evrope in živi med platnicami v marsikaterem 
domu, se je vrnil na Štajersko, zlezel v naročja Bistričanov 
in skupaj z mladimi glasbeniki Glasbene šole Slovenska 
Bistrica zapredel v rokovskem ritmu. Navdušil je vse ot-
roke, tudi tiste, ki prepogosto tiho posedajo v odraslih 
telesih. In ko šele ob polnoči zadnjo piko naredi, za seboj 
pusti melodijo, ki še dolgo odzvanja v mislih: »Na-na-naj, 
na-na-na-na-naj …« Brezčasni maček Muri.

Tatjana Gaberšek

ŠOLSTVO

GLASBENA MATINEJA GLASBENE ŠOLE SLOVENSKA BISTRICA
Brezčasni maček znova na Štajerskem
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Letošnja glasbena matineja Glasbene šole Slov. Bistrica ni 
navdušila zgolj bistriške publike. Izjemno pozitiven odziv 
ob dogodku je sledil tudi s strani hčerke in sina Kajetana 
Koviča, Nine Brala, ki je vesela tako velikega uspeha glas-
bene matineje, in dr. Jurija Koviča, ter avtorjev glasbe in 
priredbe Mačka Murija, Jerka Novaka in mag. Jake Puci-
harja, ki je hvaležen, da je bil lahko del tega uspeha. Od-
ziv dr. Jurija Koviča in Jerka Novaka objavljamo v celoti.

»Kako čudovita manifestacija ustvarjalnosti in navdiha 
današnjih generacij otrok, mladostnikov in njihovih men-
torjev! Prav neverjetno navdihujoč dogodek. Sreča ima 
mnogo obrazov. Tudi sam sem, in vem, da bi bil enako 
tudi oče, izjemno hvaležen za tako pristno, srčno in kako-
vostno prireditev v počastitev našega skupnega prijatelja 
Mačka Murija. Še veliko srečnih in svetlih trenutkov ča-
robne ustvarjalnosti na vaši šoli in vse najboljše! Z lepimi 
pozdravi,

dr. Jurij Kovič«

»Veseli me, da vam je v celoti uspel tak podvig s toliko so-
delujočimi. Čestitke vam kot glavni podpornici in spod-
bujevalki, gospa Radmila Bikić Magdić, tudi gospodu 
Puciharju za priredbe, kakor tudi vsem mentorjem, da ste 
skupaj z učenci sestavili tako veličastno umetniško doži-
vetje. Žal mi je, da se predstave nisem mogel udeležiti, saj 
sem bil v Cankarjevem domu na svečani podelitvi Levsti-
kovih nagrad ob 80. letnici Mladinske knjige, 50. obletnici 
prve izdaje slikanice in 40. letnici izida uglasbenega Mač-
ka Murija (leto 1984 je prava letnica nastanka). 
Na proslavi je zapela tudi Amelie Falk, Necina vnukinja. 
Hvala vam za odlično sodelovanje, vam, vašim mentor-
jem in učencem želim še mnogo uspehov in tako pogum-
nih postavitev!

Jerko Novak«
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Na finalni prireditvi Festivala otroške poezije Rima Raja, 
ki je potekala v veliki dvorani Cankarjevega doma na 
Vrhniki, sta nastopili tudi dve nadarjeni deklici iz Osnov-
ne šole Pohorskega odreda Slovenska Bistrica – Tisa Gal 
in Dana Perhoč.
Tisa Gal se je predstavila s pesmijo Mi otroci sveta in s 
svojo recitacijo navdušila obiskovalce.
Dana Perhoč se je predstavila s pesmijo Šola ali šala in 
navdušila tako občinstvo kot strokovno žirijo, ki ji je pri-
sodila odlično 3. mesto. 

Obema finalistkama in nagrajenki iskreno čestitam!
Mentorica Ines Zorko

ŠOLSTVO

TISA GAL IN DANA PERHOČ 
FINALISTKI FESTIVALA 
OTROŠKE POEZIJE RIMA 
RAJA NA VRHNIKI

Po prvomajskih počitnicah so se učenci Osnovne šole 
Gustava Šiliha Laporje v sklopu Erasmus+ projekta Pre-
magovanje meja, sprejemanje raznolikosti odpravili na 
mednarodno izmenjavo v severnonemški Hamburg, kjer 
so z učenci partnerskih šol iz Španije in Nemčije ponov-
no raziskovali šest osrednjih tem projekta: naravo, ljudi, 
trajnost, jezik, hrano in šolstvo. Z izmenjavo se je zaključil 
tudi celoletni projekt.
Obisk Hamburga, velikega multikulturnega mesta z več 
kot dvema milijonoma prebivalcev, je učencem ponu-
dil edinstveno priložnost za spoznavanje raznolikosti in 
trajnostnih praks v urbanem okolju. Mesto, ki je veliko 
približno za dve tretjini New Yorka, je kljub svoji velikosti 
izjemno zeleno in mesto z največ mostovi v Evropi, saj 
jih je kar 2500, več kot v Benetkah, Londonu in Amster-
damu skupaj.
Učenci so v mednarodnih skupinah sodelovali v števil-
nih delavnicah, med drugim so spoznavali koncept pra-
vične trgovine, prepoznavali znake in oznake za izdelke 
pravične trgovine ter se poglobili v proces izdelave čo-
kolade. Posebna izkušnja je bila tudi delavnica v popolni 

temi, kjer so se za kratek čas postavili v kožo slepih in se 
v pogovoru s slepo osebo seznanili z vsakdanjimi izzivi, s 
katerimi se ti soočajo.
Poleg tega so se učenci naučili nekaj lokalnih izrazov 
v nemščini, zapeti tradicionalno mornarsko pesem in 
spekli znamenito hamburško pecivo Franzbrötchen. 
Zadnji dan izmenjave so v mednarodnih skupinah ob-
likovali še zadnji del zloženke o šestih temah projekta o 
Nemčiji, podobno kot že v prejšnjih državah.
Učenci so se domov vrnili obogateni z novim znanjem 
o trajnosti, varovanju okolja, kulturni raznolikosti in zgo-
dovinskih posebnostih. V srcu pa bodo za vedno ohranili 
tudi spomine in prijateljstva, ki so jih stkali na tej nepo-
zabni poti. 

Darja Pipuš, koordinatorica Erasmus+

MOIN IZ HAMBURGA!
Učenci Osnovne šole Gustava Šiliha 
Laporje na Erasmus+ izmenjavi v 
Nemčiji



14

junij 2025 ŠOLSTVO

Pomlad je čas, ko se nastopi zborov kar vrstijo. Je čas, 
ko se ob lokalnih in šolskih nastopih predstavijo tudi na 
preglednih območnih revijah in tekmovanjih. Javni sklad 
RS za kulturne dejavnosti je za otroške in mladinske zbo-
re organiziral regijska tekmovanja v šestih slovenskih 
mestih.
V soboto, 17. maja 2025, bilo organizirano regijsko tek-
movanje otroških in mladinskih zborov Štajerske in Po-
murja. Zaradi izjemno velikega števila prijav se je tek-
movanje izvedlo v dveh krajih – na Ptuju za mladinske 
zbore (9 zborov) in v Pesnici pri Mariboru za otroške (18 
zborov). Z bistriškega konca se je prijavilo kar 5 zborov. 
V obeh kategorijah se je nivo kakovosti v zadnjih letih 
močno dvignil, zato je bila tudi konkurenca močna. Vsa-
ko kategorijo je ocenjevala tričlanska žirija.

V kategoriji mladinskih zborov sta tekmovala MPZ OŠ 
Gustava Šiliha Laporje pod vodstvom Nenada Petrovića 
in MPZ OŠ dr. Jožeta Pučnika Črešnjevec pod vodstvom 
Mateje Kuharič. MPZ OŠ Gustava Šiliha Laporje je kot de-
bitantski zbor dosegel izjemen uspeh. S prepričljivo in 
umetniško dodelano izvedbo so si prislužili zlato plaketo 
z odliko, njihov zborovodja Nenad Petrović pa kar dve 
posebni priznanji: za najprepričljivejšo izvedbo sodobne 
zborovske skladbe in za odličen nastop zborovodji, ki je 
prvič na tekmovanju. Črešnjevski zbor je prejel srebrno 
priznanje.
V kategoriji otroških zborov so tekmovali OPZ OŠ Antona 
Ingoliča Spodnja Polskava, POŠ Pragersko z zborovod-
kinjo Lucijo Pocrnjo, OPZ OŠ Antona Ingoliča Spodnja 
Polskava, POŠ Zgornja Polskava z zborovodkinjo Rebeko 
Bračič in OPZ OŠ dr. Jožeta Pučnika Črešnjevec z zboro-
vodkinjo Matejo Kuharič. Zbor iz POŠ Pragersko je prejel 
srebrno priznanje, zbor iz POŠ Zgornja Polskava zlato 
priznanje z odliko in zbor s Črešnjevca zlato priznanje. 
Zborovodkinja Mateja Kuharič je ponovno prejela tudi 
posebno priznanje za najboljšo sestavo sporeda.
Že sama udeležba na takšnih tekmovanjih nam zgovor-
no pove, da naši pevci radi pojejo in si želijo izzivov. Želja 
nas, zborovodij, pa je, da bi takšno navdušenje še dolgo 
trajalo.

NP, RB, MK 

ŠOLSKI ZBORI NA REGIJSKEM TEKMOVANJU OTROŠKIH 
IN MLADINSKIH ZBOROV

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu je v 
sodelovanju z Občino Slovenska Bistrica in s podporo 
župana dr. Ivana Žagarja 27. maja 2025 organiziral tra-
dicionalno medobčinsko tekmovanje kolesarjev »Kaj 
veš o prometu?«. Dogodek je združil 41 mladih kole-
sarjev iz 7 osnovnih šol s ciljem povečati njihovo pro-
metno znanje, razviti praktične veščine ter vzpostaviti 
odgovorno in varno vedenje v cestnem prometu.
Tekmovanje je potekalo v treh ključnih delih: udele-
ženci so opravili teoretični preizkus, kjer so pokazali 
znanje prometnih predpisov in signalizacije. Praktični 
del je potekal na spretnostnem poligonu, ki simulira 

MEDOBČINSKO TEKMOVANJE KAJ VEŠ O PROMETU 
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vsakodnevne prometne situacije, kjer se preverjajo na-
tančnost, spretnost in varnost vožnje. Zaključni del pa 
je bila vožnja po ulicah Slovenske Bistrice, ki je mladim 
kolesarjem omogočila, da svoje znanje in veščine upo-
rabijo v realnem okolju, pod budnim očesom strokov-
njakov.
Osnovna šola Pohorskega odreda je tekmovanje od-
lično organizirala, tako da je potekalo brez zapletov. 
Pri realizaciji so sodelovali člani Združenja šoferjev in 
avtomehanikov Slovenska Bistrica, Avto moto društvo 
Slovenska Bistrica, predstavniki policije in redarji. Naj-

boljše rezultate so dosegli Tim Juhart, Maks Potočnik in 
Gabrijel Reis.
Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu skupaj 
z Občino Slovenska Bistrica verjame, da sta ozaveščanje 
mladih o prometni varnosti in spodbujanje odgovor-
nega vedenja ena najpomembnejših korakov za var-
nejše ceste. Z organizacijo tovrstnih dogodkov želimo 
prispevati k trajnostnemu razvoju prometne kulture, ki 
bo mladim omogočila samostojno, varno in samozave-
stno udeležbo v prometu.

Danica Šega

ŠOLSTVO

Na prehodu iz pomladi v poletje v naravi še ni čas, ko bi 
pobirali sadove, vendar je na Srednji šoli Slovenska Bi-
strica (SŠSB) to obdobje, ko se dosegajo veje »drevesa 
znanja«, na katerem se bohotijo zlati listi.
Dijaki so na državnem nivoju tekmovali na nasled-
njih področjih: kemija, logika, film, astronomija, bober, 
ekokviz, slovenščina, učno podjetje, finančna zvezda, 
gospodarstvo, tehnika prodaje, španščina, računovod-
stvo, finančna pismenost, zgodovina, biologija, razisko-
valne naloge, lutke itd. Veliko dijakov je doseglo prizna-
nja na državnem in mednarodnem nivoju, zato ima naše 
»drevo znanja« mogočno krošnjo. Ponosni smo na prav 
vse dijake in jim skupaj z mentorji iskreno čestitamo.
Najvišja mesta so dosegli:

 • Ana Iršič – Krkina nagrada;
 • Marja Bučar, Eneja Šoster, Eva Berdnik, Taja Fridrih in 

Vita Vrečko – 1. mesto na mednarodnem filmskem 
festivalu FOMB, nagrade za najboljšo idejo, najboljši 
scenarij in najboljšo režijo;

 • David Ahec – bober, zlato priznanje;
 • Natalija Ćirković – ekokviz, zlato priznanje;
 • Oskar Lozinšek, Gal Tajher in Vito Fartek – finančna 

zvezda, 1. mesto;
 • Alma Đođaj – računovodstvo, zlato priznanje;
 • Alisa Gros in Zoja Sadek – tehnika prodaje, zlato pri-

znanje;
 • Katarina Levart in Lana Repnik – računovodstvo, 

zlato priznanje;
 • Nel Artič Slemenšek – finančna pismenost, 1. mes-

to in zlato priznanje;

 • Sara Merčnik – zgodovina, zlato priznanje;
 • Brin in Fran Gregorič, Anika Sever, Eneja Šoster, Zala 

Zorko in Timotej Rožič iz SERŠ-a – vizionar za naj-
boljšo lutkovno predstavo.

Poleg tekmovanj smo obiskali mednarodni industrijski 
sejem, izvedli debatni turnir in velikonočno delavnico 
v Vrtcu Otona Župančiča. S projektom Erasmus+ smo 
obiskali Slovaško. Obeležili smo dan Evrope, si ogledali 
lutkovno prestavo EJAJ gledališča Koruzno zrno, sodelo-
vali na Dnevu Impola. Obiskali smo vrtni center, zaključni 
letniki so izpeljali predajo ključa. Na Umetnijah smo nag-
radili umetniško ustvarjalne dijake, predstavili pa smo se 
tudi na Srečanju turističnih pomladkov.

Vesna Sever, prof. slov.

TEKMOVALNO VZDUŠJE 
NA SŠSB
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Učenci turističnega krožka Osnovne šole Pohorskega 
odreda Slovenska Bistrica smo se 15. maja 2025 udele-
žili turistične tržnice v okviru festivala Turizmu pomaga 
lastna glava v Lipici in prejeli zlato priznanje!
Dogodek je potekal v prijetnem in ustvarjalnem vzduš-
ju, kjer smo predstavili naš turistični izdelek – sobo po-
bega Duh bele dame, ki smo ga razvijali in pripravljali 
skozi celo šolsko leto. Naša stojnica je bila polna domi-
selnosti, znanja in ustvarjalnosti. Predstavili smo ideje, 
ki spodbujajo trajnostni razvoj turizma in hkrati pove-
zujejo lokalno okolje in kulturno dediščino. Obiskovalci 

so si lahko ogledali naš turistični izdelek, promocijsko 
gradivo, poskusili piškote Bele dame in se preizkusili v 
različnih nagradnih igrah, ki smo jih pripravili za obisko-
valce. S ponosom smo predstavili naše delo širši javnosti 
in se hkrati povezovali z drugimi šolami, ki so sodelova-
le na festivalu. Veseli smo bili pozitivnih odzivov, pohval 
in predvsem bogate izkušnje, ki nam bo ostala v lepem 
spominu. Zahvaljujemo se vsem, ki so prispevali k uspeš-
ni predstavitvi naše turistične naloge. 

Učenci turističnega krožka in mentorici Jasna Jančič in 
Patricija Žuraj

TURISTIČNA TRŽNICA 39. FESTIVALA TURIZMU POMAGA 
LASTNA GLAVA NA TEMO T&T: TRADICIJA V TRENDU

Znanje jezika je orodje, pot do razumevanja, ki je v ne-
izprosnem labirintu slovenskih šumnikov, sklonov, pre-
teklika in dvojine, pa je za priseljence še posebej zah-
tevna. Ljudska univerza Slovenska Bistrica z jezikovnimi 

tečaji za tujce, ki jih ne povezuje skupna preteklost, tem-
več skupna prihodnost v slovenskem jeziku, to pot krajša.
Priseljenci v Sloveniji ne iščejo le ekonomske ali splo-
šne varnosti. Iščejo svoj glas v jeziku, ki ga ne razumejo, 
in v družbi, ki ne razume njih. Za številne nove prebival-
ce države je znanje jezika več kot izpitna obveznost, ki 
jim zagotavlja obstanek v obljubljenem svetu. Je vsto-
pni listek v šolstvo, zdravstvo, zaposlitev in družbo. Pot 
do zlate vstopnice v slovenstvo pa ni brez pasti. Skloni, 
dvojina, šumniki in neštete zakonitosti, ki jih rojeni go-
vorci nevede ponotranjijo, tujcem predstavljajo nera-
zumljiv pravopisni kaos. Pri osmišljanju tuje kulturne 
krajine pogosto najprej osvojijo prvine jezika v narečju 
svojih slovenskih sodelavcev, ki jim pri opravljanju iz-
pita iz slovenščine, kjer se pričakuje znanje zbornega 
jezika, ne koristijo kaj dosti. Kot udeleženci jezikovnih 
tečajev na Ljudski univerzi Slov. Bistrica tako začnejo 
od začetka. Ljudska univerza je ena od redkih institucij 
lokalnega okolja, kjer pomanjkanje znanja slovenskega 
jezika ni nerešljiv problem, temveč je priložnost za uče-

MED ŠUMNIKI IN SKLONI, 
DVOJINO IN NAREČJI 

Pot do razumevanja
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nje tako tečajnikov kot njihovih učiteljev.  Pri učenju te-
čajnikov, ki prihajajo iz povsem drugačnega kulturne-
ga in jezikovnega okolja, je treba oblikovati novo učno 
gradivo. Običajni pripomočki za učenje, tudi najosnov-
nejši, so zanje namreč prezahtevni. Profesorji, ki sto-
pajo pred raznoliko skupino ljudi iz različnih držav, se 
znajdejo tudi v vlogi kulturnih prevajalcev, ne le jezika, 
temveč tudi navad, običajev in odnosov. Pogosto hkra-
ti učijo ljudi, ki ne znajo brati naše pisave in niso zmožni 
začutiti posebnosti slovenskega črkopisa, medtem ko 
drugi učenci iste skupine že sprašujejo po besednem 
redu. Slovenščina je, paradoksalno, v tem primeru nji-
hov skupni imenovalec, ničta točka novega začetka.
Slovenščina v globalni vasi
Svet je globalna vas. Globalizacija je predrugačila tudi 
slovenski jezik, ki ni imun na spremembe in svoja vrata 
vse bolj odpira tujim, predvsem angleškim besedam. 
Družbene spremembe terjajo nova poimenovanja. 
Uporabniki jezika, mladostniki, tujci, digitalni noma-
di, vsak dan na novo oblikujejo meje normativnega in 
ustvarjajo novo jezikovno krajino s pravili, ki terjajo vse-
življenjsko učenje. Lahkotnost srkanja novega znanja 

običajno pripisujemo kognitivno odprtim mlajšim ge-
neracijam. Primerjava med otroki in odraslimi v učnem 
procesu pogosto razkrije precejšnjo razliko v zmož-
nosti ohranjanja pozornosti in angažiranosti za učenje 
novodobnih učencev. Otroci, čeprav prilagodljivejši 
in zmožni hitrega pomnjenja, nimajo zagona. Šola je 
zanje obveznost, ne izbira. V motivacijskem vakuumu 
digitalne dobe učenje v osnovnih in srednjih šolah po-
gosto poteka skozi sistem nagrajevanja z ocenami, ne 
skozi razumevanje pomena usvojenega znanja. Odrasli, 
nasprotno, vstopajo v učilnico z razlogom: ker želijo ra-
zumeti učiteljico svojega otroka, povedati svoje težave 
svojemu zdravniku ali poklepetati s svojim sodelavcem. 
In to spremeni vse. V smislu tiči bistvo.  Z majhnimi, a 
vztrajnimi koraki in vedno manj polomljenimi stavki v 
slovenščini izginjajo jezikovne bariere in se krčijo kul-
turne razlike. Znanje jezika kot osnovna preživetvena 
veščina je prvi pogoj medsebojnega razumevanja in 
temelj večkulturnega sobivanja, bistven za celovitejšo 
integracijo priseljencev v slovensko družbo in socialno 
vključenost tujcev v lokalno okolje.

Ljudska univerza Slovenska Bistrica, Odnosi z javnostmi

ŠOLSTVO
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Pred kratkim ste bili ponovno imenovani za direktorja 
Javnega zavoda za šport Slovenska Bistrica. Pri razpravi o 
soglasju za vaše imenovanje na občinskem svetu je bilo 
slišati kar nekaj očitkov o delovanju zavoda v preteklem 
obdobju. Kaj je pravzaprav ugotovil nadzorni odbor?

Mesto na visokem javnem položaju včasih prinaša 
tudi takšne situacije. V tem primeru je v prvi vrsti šlo za 
poizkus diskreditacije mojega imena. Nadzorni odbor v 
svojem pregledu ni ugotovil večjih nepravilnosti, tem-
več je podal priporočila za nadaljnjo izboljšavo delova-
nja. V prvem mandatu smo naredili res ogromno. Zgra-
dili in obnovili so se številni športni objekti, ki so lahko 
v velik ponos občine Slovenska Bistrica. Na tem mestu 
bi se zahvalil vodstvu Občine Slovenska Bistrica in tistim 
svetnikom, ki takšne projekte podpirajo in jih bodo tudi 
v prihodnje. Zavedati se je treba, da je investicija v šport 
naložba za prihodnost.  

Na katere dosežke v vašem prvem mandatu ste še po-
sebej ponosni? 

Vsako leto so bili izvedeni številni projekti. Naj našte-
jem samo najpomembnejše: največja pridobitev zadnjih 
let je bila obnova Športne dvorane Bistrica, ki zdaj ponuja 
optimalne pogoje za šolski, rekreativni in vrhunski šport 
ter tudi kulturne prireditve. Temu je sledila izgradnja Ple-
zalnega centra Slovenska Bistrica, trenutno največjega 

plezalnega objekta v Sloveniji. V lanskem letu pa se je 
zaključila tudi obnova velikega nogometnega igrišča z 
umetno travo. Sicer pa so bile opravljene večje ali manj-
še sanacije na praktično vseh objektih, ki jih upravljamo.
Javni zavod za šport bdi nad številnimi športnimi prire-
ditvami v občini, bodisi organizacijsko ali v obliki pripra-
ve športnih objektov za izpeljavo dogodkov. Sem spa-
dajo: šolska športna tekmovanja, Bistriški tek, Športni 
vikend, Mednarodni atletski miting, državna prvenstva 
v judu, atletiki, športnem plezanju in twirlingu, državne 
lige in pokalna tekmovanja v odbojki, košarki, nogome-
tu, kegljanju in boksu, razne športne prireditve drugih 
uporabnikov, sprejemi za vrhunske športnike itd. Dela in 
izzivov nam ne zmanjka skozi celotno leto.

Pred vami pa so že novi veliki izzivi. V športnem parku 
se bo začela obnova glavnega nogometnega igrišča in 
atletske steze. Zagotovo gre za zelo pomembno in težko 
pričakovano pridobitev. 

Stadion predstavlja osrčje bistriškega športnega 
parka in je po zasedenosti na prvem mestu med vsemi 
športnimi objekti (ne upoštevajoč zime). Tako nogome-
tno igrišče kot atletska steza sta prepotrebna obnove. 
Prav in potrebno je, da dvigu kakovosti rezultatov v no-
gometu in atletiki sledi tudi razvoj športne infrastruk-
ture. Zahteve nacionalnih panožnih zvez se za potrebe 
licenciranja iz leta v leto povečujejo in brez ustrezne 
nadgradnje objektov se postavlja pod vprašaj pridobitev 
tekmovalnih licenc v obeh športih. 

V dolgoročnem načrtu je tudi nekaj ostalih naložb v 
športno infrastrukturo.

Pripravljen je investicijski načrt za nadaljnje obdob-
je. V naslednjih letih je v načrtu obnova Centra borilnih 
športov, že letos se bo obnovilo kegljišče, velika želja je 
tudi obnova teniške dvorane, medtem ko je dolgoročni 
cilj pokritje mestnega kopališča.

Širša športna javnost vas pozna kot nekdanjega odlič-
nega atleta, tudi olimpijca. Sanje vsakega mladega špor-
tnika so, da nastopi na največjem tekmovanju, in vam je 
to uspelo. Leta 2000 ste s slovensko štafeto nastopili na 
olimpijskih igrah v Sydneyju. Kako četrt stoletja kasneje 
gledate na ta svoj dosežek? 

Kar težko je verjeti, da je od tega minilo že 25 let. Spo-
mini so zelo sveži in lepi. Uvrstitev v polfinale olimpijskih 
iger, med 16 najboljših štafet na svetu, je bil za nas, kot 
da bi osvojili medaljo. Nihče ni pričakoval takšnega do-
sežka, državni rekord smo popravili skoraj za štiri dese-
tinke sekunde. Leto kasneje smo ta rekord popravili še 

INTERVJU

BOŠTJAN FRIDRIH
Direktor Javnega zavoda za šport 
Slovenska Bistrica  
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za 5 stotink, na 39,20, in dejstvo, da je to še vedno aktu-
alni državni rekord za člane, govori o kakovosti dosežka. 
Veseli pa dejstvo, da imamo ponovno v Sloveniji mlado 
obetavno generacijo sprinterjev, in menim, da bo rekord 
že v letošnji sezoni resno ogrožen.

Izbrskali smo zanimivost, da ste pred otvoritvijo iger iz-
pustili prvi trening štafete zaradi metanja bumeranga. 

(Smeh) Da, zanimiva izkušnja. Pred odhodom v 
Sydney smo opravili dvotedenski pripravljalni kamp v 
Brisbanu in tam smo med drugim preizkusili tudi me-
tanje bumeranga. Naslednji dan smo z letalom odleteli 
v Sydney in takrat se mi je ukleščil živec za desno lopa-
tico. Bolečine so bile res močne in pri prvi večerji sem 
ob hitrem gibu izgubil zavest. Po preiskavah v bolnici 
so ugotovili, da gre samo za zgoraj omenjeno težavo in 
da bom z ustrezno fizioterapijo v nekaj dneh v redu. Res 
sem v roku dveh dni že normalno treniral in na srečo to 
ni imelo vpliva na moj nastop.

Kakšno pa je sicer bilo vzdušje v olimpijski vasi?
Olimpijska vas je mesto v malem. Na vsakem ovinku 

srečaš zvezdo iz svetovnega športa in nekatera srečanja 
so mi ostala v trajnem spominu. Spomnim se, da smo po 
tekmovanju stali v vrsti v McDonaldsu (ta je bil na voljo 
v vasi brezplačno), ko se je nekdo prerival iz ozadja. To 
je bil Maurice Green iz ZDA, dvakratni olimpijski prvak v 
teku na 100 metrov in štafeti 4 x 100 m. Moram reči, da 
se ni nič kaj »šparal« pri količini hrane, za katero vemo, da 
ni ravno priporočljiva na prehranskih menijih športnikov. 
Je pa res, da je bilo to po osvojitvi dveh zlatih medalj in si 
je lahko dal »malo« duška. 

Po končani tekmovalni karieri ste se posvetili trener-
skemu delu, v katerem ste prav tako bili zelo uspešni. Do 
vrhunskih rezultatov ste pomagali številnim atletom in 
atletinjam. Kako ocenjujete sedanje stanje slovenske atle-
tike – se po vašem mnenju ni treba bati za njeno priho-
dnost?

Slovenska atletika je po nekaj letih stagnacije ponov-
no v vzponu. V vmesnem času smo imeli nekaj posame-
znikov, ki so vlekli slovenski atletski voz naprej, je pa v 
zadnjih treh letih opazen dvig kakovosti rezultatov v več 
disciplinah. V prid temu govori dejstvo, da se je repre-
zentanci pred dvema letoma za las izmuznila uvrstitev v 
1. ligo (za pol točke), kar govori o široki kakovosti ekipe. 
Bo pa letos ponovno odlična priložnost v Mariboru, kjer 
bo potekalo Evropsko ekipno prvenstvo 2. in 3. divizije 
in kjer bom sam v vlogi vodje slovenske reprezentance. 
Gre za dvodnevno tekmovanje. V 2. ligi bo sodelovalo 16 

ekip, največji konkurenti bodo reprezentance Norveške, 
Belgije, Turčije in Danske. V 1. ligo vodijo prva tri mesta. 
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tekmovanj. Vsi že z nestrpnostjo čakamo na obnovitev 
atletske steze, ki je trenutno v zelo slabem stanju. S pro-
jektom obnove glavnega stadiona se bo zelo dvignila ka-
kovost treningov, kar pomeni tudi dvig rezultatov. Bosta 
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In še misel za konec: »Investicija v šport je investicija v 
ljudi, zdravje in skupnost, ki se nam vedno povrne.«
 

Tomaž Ajd

INTERVJU



5. 7. Stegovnik (1692 m)

12. 7. Kamniško sedlo (1870 m) - Planjava (2392 m)

19. 7. Avstrijska Golica - Košenjak - Dravograd

26. 7. Špik Hude police (2420 m)

27. 7. Pogačnikov dom na Kriških podih (2050 m)

JUNIJ 2025

Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

4. 7. 2025 21.00 Poletni filmski večer SEVERNJAŠKA UTEHA Grad Slovenska 
Bistrica

Kino Slovenska Bistrica v 
sodelovanju z Zavodom za 
kulturo Slovenska Bistrica in 
Občino Slovenska Bistrica

25. 7. 2025 20.45 Tadej Toš ANALOGNO Grad Slovenska 
Bistrica

JMBF d.o.o.

Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

21. 6. 2025 11.00

Slovesnost ob 34 -letnici naodvisnosti 
Slovenije in 25. juniju, dnevu državnosti ter 
v počastitev zavzetja vojaškega skladiša na 
Zgornji Ložnici

Vhod v vojaško 
skladišče na Zgornji 
Ložnici

Območno združenje veteranov 
vojne za Slovenijo Slovenska 
Bistrica in Občina Slovenska 
Bistrica

22. 6. 2025 10.00 4. festival ulične kulinarike
Parkirišče nasproti 
gradu Slovenska 
Bistrica

RIC Slovenska Bistrica
V sodelovanju z Zavodom 
Makole

JULIJ 2025

2. 7. Z vlakom v Koper (veterani)

19. 7. Ojstrica (člani)

27. - 28. 7. Triglav (mladinci)

Več informacij najdete na spletni strani društeva: http://www.pdpohorje.si/

Več informacij najdete na spletni strani društva: www.pdsb.si.

AKTUALNI POHODI PD SLOVENSKA BISTRICA

AKTUALNI POHODI PD POHORJE ZGORNJA POLSKAVA



2. 8. Storžek – Rinke (člani)

6. 8. Lukov slap – Rogla (veterani)

8. - 13. 8. Tatre – Češka – Poljska (člani)

Več informacij najdete na spletni strani društeva: http://www.pdpohorje.si/

Več informacij najdete na spletni strani društva: www.pdsb.si.

Organizatorji si pridržujejo pravico do sprememb v programu. Več o dogodkih na : www.tic-sb.si

2. 8. Mali Grintovec (1813 m)

9. - 11. 8. Triglav (2864 m)

16. 8. Ciprnik (1745 m)

18. - 20. 8. Planinski tabor: Bela krajina, Kolpa

23. 8. Mangart (2679 m)

30. 8. Tolminski Kuk (2085 m) - Mahavšček (2008 m)

Datum Ura Dogodek Kraj Organizator

22. 8. 2025 20.00 Poletni filmski večer LJUBICA Grad Slovenska 
Bistrica

Kino Slovenska Bistrica v 
sodelovanju z Zavodom za 
kulturo Slovenska Bistrica in 
Občino Slovenska Bistrica

22. in 23. 
avgust 2025 / Dobrodelni 24-urni plezalni maraton z Janjo 

Garnbret 
Plezalni center 
Slovenska Bistrica

Allianz

29. 8. 2025 20.00 Poletni filmski večer ŽIVIVA V ČASU Grad Slovenska 
Bistrica

Kino Slovenska Bistrica v 
sodelovanju z Zavodom za 
kulturo Slovenska Bistrica in 
Občino Slovenska Bistrica

29. 8. 2025 do 
31. 8. 2025 / KANJONFEST Plezalni festival Jurgovo Rogla

Športno društvo Flapper sk-
upaj z vrhunskim Slovenskim 
plezalcem Jernejem Krudrom

AVGUST 2025

AKTUALNI POHODI PD SLOVENSKA BISTRICA

AKTUALNI POHODI PD POHORJE ZGORNJA POLSKAVA
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Sanjske pokrajine: odprtje razstave 
Stjepana Perkovića in Vojka Gašperuta v 

Slovenski Bistrici
V četrtek, 15. maja 2025, smo v gradu v Slovenski 
Bistrici odprla razstavo Sanjske pokrajine, na kateri 
razstavljata Stjepan Perković in Vojko Gašperut. 

Vojko Gašperut je prepoznavno ime slovenske 
likovne scene. Od leta 1974 soustvarja umetniški 
prostor kot slikar, ki ustvarja z usti. Njegov opus 
je bogat, raznolik in izrazito barvit. V ospredju 
njegovega ustvarjanja je svetloba, ki mehko prehaja 
skozi njegove sanjske krajine, in barvni tokovi, ki 
spremljajo naravne ritme življenja. 

Stjepan Perkovič prihaja s Hrvaške, a s svojim 
slogom in izrazom nagovarja širši, skoraj 
svetovljanski likovni prostor. Slika z levo nogo. 
Njegove pokrajine so poetične in barvno bogate. 

Njuna dela so več kot upodobitve narave – so odsevi 
duha, življenjske moči in vztrajnosti, ki zmore najti 
pot do lepote, kljub ali prav zaradi izzivov življenja. 

Razstavo je odprl podžupan Občine Slovenska 
Bistrica Modest Motaln. V kulturnem delu, sta 
nastopali Teja Pančič in Kristina Šubašič.

Pred odprtjem razstave smo na kreativne delavnice 
in druženje z umetnikoma v grad povabili 
osnovnošolce in vrtčevske otroke iz Slovenska 
Bistrice. Otroci so se preizkusili v slikanju z nogo 
in v slikanju z usti, pred delavnico pa so si ogledali 
še razstavo, ki bo v Galeriji grad odprta do 20. 
avgusta 2025.

Kulturni in družabni dogodki

Organizacija različnih dogodkov za druge naročnike:

Poroka – 21. 6.

Koncert KUD Vivere – 30. 6.

ABRAhmm, stand up komedija, Tadej Toš – 25. 7.

Stand up večer: David Gorinšek, Aleš Novak in Lucija 
Ćirović – 23. 8.

Koncert KUD Vivere – 11. 12.

Organizacija dogodkov v organizaciji ZZK:

Koncert skupine Cherry Flavoured – 28. 6.

Filmske predstave (sodelovanje s Kinom Slov. Bistrica) 
– 20. 6., 27. 6., 4. 7., 22. 8., 29. 8., 5. 9.

70. let Gasilske zveze Slov. Bistrica, akademija – 12. 9.

Poroka – 13. 9.

Koncert klasične glasbe, Petya Ivanova – 25. 9.

Poroka – 18. 10.

Animirana praznična predstava za otroke Hrestač 
– 9. 12. in 10. 12.

Galerija:

Hana Nekrep, Grasslov stolp – 4. 9.

SPREHAJANJE MED RAZGLEDNICAMI, Podoba in 
utrip mesta Slovenska Bistrica v 19. in 20. stoletju, 
galerija Grad – 18. 9.

Razstava ob 50-letnici delovanja Društva 
upokojencev Slovenska Bistrica, galerija Grad 
 – 7. 11.

Pregledna razstava dejavnosti Medobčinske zveze 
društva upokojencev Slovenska Bistrica, galerija 
Grad – 3. 12.

Razstavno sejemska dejavnost

Sobotna tržnica, vsako soboto, od 7.00 do 10.30.

Etnološki dogodek: Slovenske koline – 29. 11.

Tematske sobote: Aninovo, Binkošti, Zahvala jeseni.

2025
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2025
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Spoštovane občanke, spoštovani občani!

Vljudno vas vabimo na slovesnost ob 34-letnici 
neodvisnosti Slovenije in 25. juniju, dnevu državnosti, 

ter v počastitev zavzetja vojaškega skladišča na Zgornji Ložnici.  
 

Slovesnost bo v soboto, 21. junija 2025, ob 11. uri, 
na prostoru ob vhodu v vojaško skladišče na Zgornji Ložnici.

Foto: Joco Žnidaršič

Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo Slovenska Bistrica         
Občina Slovenska Bistrica
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V čudovitem ambientu parka Brdo pri Kranju je prvo junij-
sko nedeljo potekal Slovenski rokodelski festival 2025, ki 
smo ga s finančno podporo Ministrstva za gospodarstvo, 
turizem in šport že tretje leto zapored pripravili v Konzorci-
ju rokodelskih centrov Slovenije. Festival je na Brdo ponov-
no privabil množico obiskovalcev od blizu in daleč.
Dogodek je namenjen predstavitvi in uveljavitvi vrhun-
ske rokodelske ustvarjalnosti. Letos se je s svojimi iz-
delki in prikazi rokodelskih veščin na osrednjem sejmu 
predstavilo več kot 60 rokodelk in rokodelcev iz vse Slo-
venije, ki s svojim delom nadaljujejo tradicionalne roko-
delske prakse oziroma jih nadgrajujejo s sodobnimi obli-
kovalskimi pristopi. Med njimi tudi bistriške rokodelke iz 
Centra domače in umetnostne obrti, Natalija Sinkovič s 
kvačkanimi in pletenimi izdelki iz špage Fajn ter Stanisla-
va Pernat z vezenimi izdelki Hvala za rože. Neposreden 
stik z rokodelkami in rokodelci je eno od pomembnejših 
vodil izvedbe dogodka, ki ljubitelje rokodelstva vedno 
znova navduši.
Rokodelske delavnice so ponudile priložnost za aktiv-
no ustvarjanje. Obiskovalci so se lahko preizkusili v tka-
nju na tkalskem glavniku, pletenju iz slame, škrabanju 
remenk in mnogih drugih rokodelskih veščinah. Raz-
stave v parku so razkrile zgodbe rokodelskih centrov, 
elemente rokodelske kulturne dediščine in zanimivosti 
posameznih rokodelskih panog, v info kotičku nosilcev 
podpornega okolja rokodelstva pa smo predstavnice 
rokodelskih centrov ob predstavnicah Ministrstva za 

gospodarstvo, turizem in šport, Obrtno-podjetniške 
zbornice, Slovenskega etnografskega muzeja in Zveze 
društev upokojencev delile aktualne informacije s pod-
ročja rokodelstva. Najmlajši so v pravljičnem in igralnem 
kotičku pod krošnjami uživali v rokodelsko obarvanem 
otroškem programu, za kulinarično ponudbo na Račjem 
otoku pa je skrbela Kulinarika Brdo. Za nami je še en us-
pešen festival, izjemno pomemben za nadaljnja skupna 
prizadevanja za ohranjanje in razvoj rokodelstva. 

CDUO

SLOVENSKI ROKODELSKI FESTIVAL PONOVNO NAVDUŠIL

V razstavišču Pristava v bistriškem Centru domače in 
umetnostne obrti od 14. maja 2025 gostimo razstavo Lo-
kalne gline in dediščina, ki predstavlja izsledke triletnega 
proučevanja vzorcev glin iz Posočja in Krasa.
Razstava predstavlja rezultate raziskovalnega dela v okvi-
ru projekta, ki ga od leta 2020 soustvarjata Goriški muzej 
in Klub keramikov Kanal. Ob izbranih testnih in unikatnih 
keramičnih izdelkih, ki so nastali iz nabranih vzorcev glin, 
ponuja tudi vpogled v geologijo območja, rabo gline in 
izdelavo keramike v preteklosti ter zgodovino lončarstva 
in opekarstva med Posočjem in Krasom. Obiskovalcem 

pokaže, kako dobro so predniki poznali svoje okolje in 
kako mojstrsko so uporabljali njegove naravne danosti.
Člani projektne skupine so se pri svojem delu opirali na 

GLINE POSOČJA IN KRASA V 
SLOVENSKI BISTRICI
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omenjeno dediščino in znanja prednikov. Želeli so ugo-
toviti, kje lahko v svojem okolju najdejo gline, kakšne so 
njihove lastnosti in ali so primerne za sodobno ustvarja-
nje. Nahajališča so iskali v sodelovanju z lokalnimi pre-
bivalci, pogosto tudi na pozabljenih lokacijah nekda-
njih malih opekarn, imenovanih »frnaže«. Vse vzorce so 
nabrali z dovoljenjem lastnikov zemljišč in jih analizirali 
glede na strukturo, barvo, možnosti uporabe, odziv pri 
žganju in kombiniranje z drugimi materiali.
Rezultati raziskav so pokazali, da so nabrane gline izred-

no raznolike in uporabne za izdelavo dekorativnih pre-
mazov. V projektu je nastalo več kot 700 testnih in unika-
tnih izdelkov iz lokalnih glin. Izbor razstavnih predmetov, 
ki bo do konca poletja na ogled v Slovenski Bistrici, vabi 
k razmisleku o trajnostni rabi naravnih virov in oživljanju 
pozabljenih znanj, ki so lahko navdih za sodobno roko-
delsko in umetniško ustvarjanje ter izvedbo podobnih 
projektov.

CDUO

DRUŠTVA

Pisalo se je leto 2003, ko je bilo v krajevni skupnosti (KS) 
Leskovec - Stari Log 12. decembra ustanovljeno Društvo 
upokojencev (DU) Leskovec - Stari Log. Za predsednika 
je bil soglasno potrjen Alojz Gačnik, ki je društvo uspeš-
no vodil polnih 15 let.  Jeseni 2018 je priložnost dobila 
nova ekipa pod vodstvom nove predsednice Alenke Na-
robe, ki si je že na začetku zadala številne izzive – kako 
dobiti svoje društvene prostore, ki jih do takrat nismo 
imeli, in leto kasneje postaviti montažni športni objekt, ki 
bi bil namenjen vrvičnemu kegljanju, pikadu in drugim 
družabnim igram na naših druženjih. Oba izziva smo 
udejanjili s pomočjo pridnih rok naših članov in članic 
ter številnih donatorjev, najbolj pa sta nam prisluhni-
la župan dr. Ivan Žagar in Občina Slovenska Bistrica, ki 
zmeraj prisluhne in pomaga. To sta dve pomembni pri-
dobitvi za naše društvo, ki si zagotovo zaslužita, da se ju 
posebej omeni. 
Sicer je naš program dela pester in bogat skozi vse leto, 
saj zraven programa dejavnosti redno obiskujemo in ob-
darujemo naše jubilante, ob koncu leta pa še posebej 
obiščemo in obdarimo naše najstarejše in bolne člane, 
ki ne zmorejo prisostvovati na naših druženjih in priredi-
tvah. Za najranljivejše smo s prostovoljci poskrbeli tudi 
za vključitev v brezplačno E-oskrbo v okviru Zveze dru-
štev upokojencev Slovenije Ljubljana.
Članice naše rokodelske sekcije redno sodelujejo z otro-
ki iz vrtca v Leskovcu ter poskrbijo za obdarovanje naših 
članic in krajank z raznimi pozornostmi ob dnevu žena. 
Redno sodelujejo v okviru Medobčinske zveze društev 
upokojencev (MZDU) Slovenska Bistrica na razstavi roč-
nih del v gradu Slovenska Bistrica in na Dnevih medge-
neracijskega sožitja v Ljubljani. Ker se je že na samem 
začetku pokazalo veliko zanimanja za pohodništvo, smo 

3. 4. 2019 ustanovili tudi sekcijo pohodnikov, ki jo že 6 let 
uspešno vodi Silva Majarič. Redno, vsaj enkrat mesečno, 
se odpravijo na zanimive pohode. 
Pridno trenirajo tudi naši kegljači, ki jih vodi naš član 
Jože Cimerman. Pravijo, da se radi dobivajo in se prija-
teljsko pomerijo v kegljanju s kroglo na vrvici z okoliš-
kimi društvi. Redno se tudi udeležujejo športnih srečanj 
MZDU Slovenska Bistrica. Naš program je zelo pester in 
skozi leto radi organiziramo tematsko različna, poučna 
predavanja, sodelujemo s Centrom za krepitev zdravja 
Zdravstvenega doma Slovenska Bistrica ter organizira-
mo izlete, letovanja, silvestrovanja in piknike. 
Vseskozi sodelujemo z našo KS in ostalimi društvi v kraju, 
se udeležujemo vsakoletne čistilne akcije ter pomaga-
mo pri okrasitvi mlaja. V poseben izziv in veselje nam je 
organizacija Večera ljudskega petja ob prazniku naše KS, 
kjer poskrbimo za medgeneracijske nastope in prenaša-
mo izročilo ljudskih pesmi na mlajše generacije.
V preteklih letih smo zgodaj poleti ali na začetku jeseni 
popeljali naše člane in članice na organizirano letovanje. 
Tako smo počitnikovali na Rabu v prostorih Skei Impol, 
v mladinskem letovišču Rdečega križa Maribor v Puna-
tu, s Turistično agencijo (TA) Relax na Braču, letos pa se 
bomo odpravili s TA Relax septembra v Zadar, česar se 
že zelo veselimo.  Letno organiziramo tudi izlet po naši 
prelepi Sloveniji in tako smo si lani ogledali lepote in po-
sledice poplav v Logarski dolini ter še veliko zanimivosti 
naše lepe Slovenije. Na naših ekskurzijah se nam včasih 
pridružijo tudi člani Turističnega društva Ajda, s katerimi 
nam je zmeraj prijetno, in tako bomo letos s TA Sajko 
Posavje odkrivali in okušali »čokoladno vino«.
Vsako leto ob dnevu žena in materinskem dnevu pripra-
vimo tudi prireditev, obdaritev in pogostitev za vse naše 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV LESKOVEC - STARI LOG
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članice in krajanke.
Ob izteku leta poteka že tradicionalno predsilvestrova-
nje za naše člane in članice, seveda pa se ne pozabimo 
poveseliti s člani tudi na martinovanju. Kar nekajkrat nas 
je pot zanesla v prijetna gostišča, lani pa smo se zaba-
vali kar v naši dvorani na Leskovcu ob zvokih muzikanta 
»Srečka«. Bilo je nepozabno.
Da smo lahko naš program izvedli in ga izvajamo, so 
zaslužni člani našega upravnega odbora: predsednica 
Alenka Narobe, podpredsednica Božica Golec, Vida Šala-
balija, ki jo je v letu 2024 zamenjal Jože Zorko, blagajnik 
Alojz Gačnik, ki ga zaradi bolezni zamenjuje Zdenka Gač-
nik, Srečko Pušnik, Edita Mulej, Angela Pišek, Jelka Jerič 
in Romana Zorko.
In kaj zapisati za konec? Naše društvo tvorijo osebe, ki s 
svojimi nesebičnimi dejanji prispevajo k uspešnosti de-
lovanja društva. Pregled zgodovine društva nam doka-
zuje, da društvo deluje dobro. Večina načrtovanih točk 
programa je vsako leto uresničenih, kakšna pa zaradi 
spleta okoliščin tudi ni. V prihodnje se bomo trudili, da 
bomo dejavnosti društva ohranili na enako visoki ravni, 

in skušali uresničiti dobre načrte. A najpomembneje od 
vsega je, da zremo v svetlo prihodnost z novimi načrti in 
izzivi, ki jih bomo skupaj še naprej lažje premagovali in 
uresničevali. 

Alenka Narobe

DRUŠTVA
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10. maja 2025 je bil v naselju Spodnja Ložnica, natančne-
je na gospodarskem poslopju Sp. Ložnica 26, nameščen 
nov defibrilator.
Ob tej priložnosti smo se skupaj s krajani seznanili tudi s 
pravilno uporabo defibrilatorja pri oživljanju, ki bo vklju-
čen v javno mrežo.
Predstavitev in pravilno uporabo je predstavil prostovo-
ljec Območnega združenja Rdečega križa (OZRK) Slo-
venska Bistrica Miran Arnuš.
Ob tej priložnosti se želimo zahvaliti krajanki Rozaliji 
Špes, ki je omogočila namestitev defibrilatorja, Polo-
ni Fridrih za vzpostavitev medsebojne komunikacije in 
koordinacijo med krajani ter Krajevni skupnosti (KS) Po-
horski odred. Nadalje se zahvaljujemo Občinski upravi 
in poveljniku Civilne zaščite Branku Hojniku za nabavo 
defibrilatorja, krajanu Andreju Terglavčniku za namesti-
tev oziroma priklop defibrilatorja, predavatelju Miranu 
Arnušu in predsednici OZRK Slovenska Bistrica Marjani 
Sagadin, ki je zagotovila predavatelja in pripomočke za 
prikaz oživljanja.
Sklepna misel vseh udeležencev je bila, da bi bilo pri-
merov za uporabo defibrilatorja čim manj, vsako rešeno 
življenje pa je in bo neprecenljivo.

Ludvik Repolusk, višji upr. del., 
predsednik Sveta KS Pohorski odred

KRAJANI SPODNJE LOŽNICE 
IMAJO NOVO PRIDOBITEV

Hitre spremembe na družbenem, osebnem, zdravstve-
nem in drugih področjih postavljajo pred starejše števil-
ne izzive in vprašanja. Nov Zakon o dolgotrajni oskrbi, ki 
postopoma stopa v veljavo, odpira številna nova vpraša-
nja. V februarju 2025 je v Društvu upokojencev Sloven-
ska Bistrica začela delovati Svetovalnica in informacijska 
točka POMOČ STAREJŠIM. Svetovalnica nudi starejšim 
občanom in občankam nasvete, informacije, usmeritve 
in pomoč pri reševanju težav s socialnozdravstvenega, 
finančnega, stanovanjskega in upravnopravnega pod-
ročja. Za namen seznanjanja je bila v 1200 izvodih izda-
na zloženka, ki je bila razdeljena starejšim, institucijam, 
javnim službam in društvom upokojencev Slovenska 
Bistrica, Makole in Poljčane.
Dežurne svetovalke vsako sredo in petek med 11. in 
12. uro sprejemajo klice in vprašanja, ki jih postavljajo 
starejši občani in občanke. V ta namen deluje posebna 
telefonska številka 051 429 421. Prav tako lahko pridejo 
uporabniki na sedež Društva upokojencev Slovenska Bi-
strica.Do konca maja 2025 je bilo izvedenih že več kot 40 

PRVE IZKUŠNJE 
DELOVANJA SVETOVALNICE 
POMOČ STAREJŠIM
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ur prostovoljnega dela. Deset izmenjaje dežurnih pro-
stovoljk je sprejemalo vprašanja, ki so se nanašala pred-
vsem na problematiko stanovanj za starejše, vključitve v 
dom upokojencev, e-oskrbo na domu, iskanje osebnega 
zdravnika in zobozdravnika, včlanitve v društva, izgubo 
izkaznic in drugo. Za postavljenimi vprašanji se običajno 
skriva širša paleta težkih življenjskih dogodkov, ki jih pro-
stovoljke naslavljamo z razbremenilnimi pogovori. Klice 
in odgovore beležimo v interno evidenco. Prostovoljke 
na telefonu delujemo po načelih prostovoljskih organi-
zacij z upoštevanjem zaupnosti in varovanja podatkov, 
dostojanstva, integritete in spoštovanja, aktivne partici-

pacije udeležencev in najboljšega interesa uporabnikov. 
Odgovore nudimo takoj, najkasneje pa v roku sedem 
do deset dni od postavljenega vprašanja, ko klicatelju 
vrnemo klic na njegovo telefonsko številko. V primeru 
zahtevnejših vprašanj sodelujejo priznani strokovnjaki s 
področij, ki so pomembna za starejše – zdravniki, epide-
miologi, psihiatri, psihologi, medicinske sestre, patronaž-
ne sestre, socialni delavci, finančni svetovalci, pravniki, 
upravni delavci in drugi.  Le drug z drugim, z roko v roki, 
z medsebojno skrbjo in pomočjo bo naše bivanje tudi v 
zrelih letih imelo namen in smisel.

Zdenka Černelič

DRUŠTVA

Študijsko leto smo že skoraj zaključili, in to v velikem 
slogu, zdaj pa z največjim veseljem napovedujemo 
tudi pestro poletje.
Maj – mesec mešanja idej in pijač
Maj smo otvorili 8. maja na legendarni Škisovi tržnici, ki 
je bila letos »odlepljena od pravil«. Druženje, povezo-
vanje in zabava so nas napolnili z energijo za prihaja-
joče izzive. Naslednji dan, 9. maja, nas je navdušil Luka  
Božič, ki nam je razkril svojo umetniško pot v svetu 
»dropshippinga«. Njegove marketinške ideje so marsi-
komu dale misliti in mogoče vzbudile zagon za lasten 
posel. 17. maja pa se je mešalo! Dobesedno! Na delav-
nici poletnih koktajlov smo se naučili mešanja okusov, 
se zabavali in zagotovo odšli domov z vsaj enim novim 
trikom v rokavu. 30. maja smo se pridružili krvodajalski 
akciji Rdečega križa, kjer smo s svojo prisotnostjo in 
darovano krvjo pomagali tistim, ki nas najbolj potre-
bujejo. 31. maja pa smo skupaj navijali in držali pesti na 
večeru finala Lige prvakov.
Junij – ni za počitek
Poletje bo vroče – pa ne samo zaradi sonca! Pripravili 
smo serijo dogodkov, ki jih res ne smeš zamuditi:
Na začetku junija smo že začeli s termini odbojke na 
mivki. Veseli smo vsakega aktivnega in sproščenega 
druženja.
Kaj nas še čaka?
21. junija nas čaka delavnica poletnega ličenja. Pridi, če 
želiš osvojiti trike in tehnike, ki ti bodo pomagali zasi-

jati na vsaki poletni zabavi. 28. junija pa spet tradicio-
nalni, vedno zabavni in vedno nepredvidljiv Beerpong 
turnir! Prijave bodo kmalu odprte, tako da spremljaj 
naša družbena omrežja. 5. julija nas čaka nepozabna 
in že tradicionalna dogodivščina za vse, ki si drznemo! 
Povabi svojo ekipo in se prijavi na XIII. Piratlon. Čaka te 
dan, poln izzivov, smeha in zabave! Spremljaj nas na 
naših družabnih omrežjih, da ne zamudiš prijav, novo-
sti in dodatnih poletnih presenečenj!

Katarina Breznik

PRETEKLI IN PRIHAJAJOČI DOGODKI KLUBA 
ŠTUDENTOV SLOVENSKA BISTRICA 
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Člani in članica Območnega združenja slovenskih ča-
stnikov Slovenska Bistrica so v Brežicah nastopili na tradi-
cionalnem mednarodnem tekmovanju v streljanju z ma-
lokalibrsko in zračno puško ter v metanju ročne bombe. 
Za moško ekipo so tekmovali vodja Iztok Leskovar, Jože 
Majcen, Iztok Škof, Stane Dolničar, Miroslav Kamenik in 
Sašo Belina, pri ženskah posamično pa Brigita Ptičar. Mo-
ška ekipa je pri metanju ročne bombe osvojila bronas-
to medaljo, izkazala se je tudi Brigita Ptičar, ki je bila v 
streljanju z zračno puško druga. V moški konkurenci je 
nastopilo 123 tekmovalcev in 16 ekip, pri ženskah pa se 
je pomerilo 12 tekmovalk. 

UR

DVE MEDALJI BISTRIŠKIH ČASTNIKOV NA 
MEDNARODNEM TEKMOVANJU 

Luka Zorko je ponovno podal pobudo za ureditev in 
označitev parkiranja v Vintgarju. 

Odgovor: Situacijo smo si ogledali na terenu in ugo-
tovili, da je parkiranje za obiskovalce Bistriškega Vint-
garja urejeno na parkirišču teniškega kluba Vintgar, za 
katerega je bil z lastnikom parkirišča sklenjen dogovor 
in je tudi ustrezno označeno. Prav tako je na zgornjem 
delu ceste postavljen prometni znak, da je na odseku, 
dolgem 550 m, prepovedano ustavljanje in parkiranje.

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Iztok Daniel Utenkar je v imenu krajanov Kopališke uli-

ce vprašal, do kdaj bo Kopališka ulica urejena in v kate-
rem četrtletju letošnjega leta bo to. 

Odgovor: V sredini leta 2025 je za ureditev Kopališke 
ulice predviden postopek izbire izvajalca, po katerem se 
takoj začne z izvedbo investicije. 

Iztok Daniel Utenkar je tudi povedal, da krajani naselja 
Tirgot želijo vkop električnega daljnovoda v zemljo. 

Odgovor: Skupaj s podjetjem Elektro Maribor trenu-
tno usklajujemo Program prioritetnih investicij na ob-
močju občine Slovenska Bistrica. V usklajevanje bomo 
uvrstili tudi vašo pobudo glede kabliranja elektrovoda 
na območju Tirgota. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 

Iztok Daniel Utenkar je še vprašal, kdaj bo vgrajeno 
dvigalo v stavbo Občine Slovenska Bistrica.

Odgovor:  Za konec letošnjega leta se ocenjuje zače-
tek obnove stavbe Občine Slovenska Bistrica, vgradnja 
dvigala je predvidena v letu 2026. 

Mag. Branko Žnidar, direktor občinske uprave
Drago Capl daje pobudo, da pri Zelenem parkirišču 

projektant najde boljšo rešitev za pohodne površine, iz-
vajalec del pa to popravi. 

Odgovor: Na parkirnih površinah so položeni rušniki. 
Vrzeli med njimi so zapolnjene z mešanico substrata in 
kremenčevega peska. Ker travna površina še ni zarašče-
na, prihaja do posedkov, zato se v tej fazi še dosipava 
substrat. 

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti 
Drago Capl je podal tudi pobudo, da Občina Sloven-

ska Bistrica skupaj s sosednjima občinama Oplotnica in 
Zreče pošlje protestno pismo v Državni zbor oziroma 
na Ministrstvo za infrastrukturo, ker je vladna koalicija v 
novembru 2024 zavrnila amandmaje k spremembi pro-
računa za leto 2025 za naslednje investicije: izgradnja ko-
lesarske poti od mesta Slovenska Bistrica do železniške 
postaje na Črešnjevcu, rekonstrukcija ceste skozi Oplo-
tnico in modernizacija ceste Pesek–Cezlak. 

ODGOVORI NA VPRAŠANJA IN POBUDE S 15. REDNE 
SEJE OBČINSKEGA SVETA 
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Odgovor: Dinamika razpisa in začetek del sta odvisna 
od prejema odločbe o potrditvi s strani Ministrstva za 
infrastrukturo, predvidoma pa bi se lahko izvedba del 
začela v poletnih mesecih tega leta. Na podlagi javnih 
informacij Ministrstva za infrastrukturo glede rekonstruk-
cije ceste skozi Oplotnico in modernizacije ceste Pesek–
Cezlak je rok za dokončanje del konec leta 2025. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Ludvik Repolusk je pobudo za popravilo ceste na od-

cepu Vilhar–Pliberšek. 
Odgovor: Težavo pri urejanju statusa zemljišč javne poti 

predstavlja predvsem spor med lastniki zemljišč in 
uporabniki ceste. Občinska uprava Občine Slovenska 
Bistrica bo v sodelovanju s Krajevno skupnostjo Kebelj 
pristopila k reševanju premoženjskopravnih razmerij 
glede omenjene javne poti. 

Mag. Branko Žnidar, direktor občinske uprave
Ivan Kumaver v imenu krajanov krajevne skupnosti 

Zgornja Ložnica, ki živijo v okolici vojaškega skladišča, 
sprašuje, ali imajo zaklonišča in kje. Andrej Slaček se na-
vezuje na vprašanje Ivana Kumaverja in sprašuje glede 
vojašnice v mestu Slovenska Bistrica. 
Odgovor: Občina Slovenska Bistrica ima v mestu Sloven-
ska Bistrica štiri zaklonišča, in sicer na lokaciji Prvomajska 
ulica 15, Šolska ulica 16, Kolodvorska ulica 21b in Ulica 
dr. Jožeta Pučnika 21, za katera so tudi izdana potrdila o 
ustreznosti. 

Branko Hojnik, strokovni sodelavec za ZIR
Zorana Košiča zanima, ali je država glede plačevanja 

prispevka za dolgotrajno oskrbo pripravila jasna navodi-
la občinam, kako ravnati in izvajati zakon. 

Odgovor: Dom dr. Jožeta Potrča Poljčane na obmo-
čju občine Slovenska Bistrica izvaja med drugim tudi 
socialnovarstveno storitev pomoči družini na domu, kar 
pomeni, da izpolnjuje zakonske pogoje za izvajanje dol-
gotrajne oskrbe na domu. Glede na navedeno je bilo z 
javnim zavodom podpisano pismo o nameri za izvajanje 
dolgotrajne oskrbe na domu. 

Irena Jereb, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Andrej Godec je vprašal, v kakšni fazi je priprava doku-

mentacije za izgradnjo podvoza Pragersko za dostopno 
pot pri odlagališču. 

Odgovor: Kljub večkratnim poizvedbam s strani Mi-
nistrstva za infrastrukturo nismo prejeli odgovora na naš 
dopis iz meseca maja 2024.

Dr. Andrej Godec v imenu stanovalcev Kvedrove ulice 
v Gaju sprašuje, kdaj bo zaključen celoten projekt izgra-

dnje kanalizacije. 
Odgovor: Projekt izgradnje kanalizacije v Kvedrovi uli-

ci bo predvidoma zaključen v letošnjem letu. Investicija 
se bo izvedla v okviru investicijskega vzdrževanja, ki ga 
za Občino Slovenska Bistrica izvaja Komunala Slovenska 
Bistrica. 

Stanislav Zajšek v imenu krajanov Gmajne sprašuje, 
kdaj se bo zgradil nov most na Gmajni, saj na mostu 
manjkajo rešetke, poškodovani so stebri.

Odgovor: Občina Slovenska Bistrica je že začela s 
postopki za pridobitev ponudb izdelovalcev potrebne 
projektne dokumentacije. Sama dinamika financiranja 
sanacije mostu se bo dorekla v nadaljevanju postopkov. 

Stanislav Zajšek v imenu dveh občanov z območja 
Spodnje Polskave (HŠ 22 in HŠ 22a) sprašuje, kdaj se bo 
zgradila kanalizacija na Gmajni.

Odgovor: Kanalizacija na Gmajni se bo v letošnjem 
letu predvidoma izvedla od HŠ 20 do HŠ 25. Investicija 
se bo izvedla v okviru investicijskega vzdrževanja, ki ga 
za Občino Slovenska Bistrica izvaja Komunala Slovenska 
Bistrica. 

Janja Mlaker, vodja Oddelka za okolje in prostor 
Stanislav Zajšek sprašuje, koliko je praznih postelj v 

domovih za starejše v Poljčanah in Slovenski Bistrici, ko-
liko občanov čaka na prazno posteljo v Slovenski Bistrici.

Odgovor: »Dom dr. Jožeta Potrča Poljčane je vsa leta 
polno zaseden in nima praznih postelj. Je pa res, da ima-
mo, predvsem v domu v Poljčanah, veliko kadrovsko 
stisko, zato bomo v prihodnje prisiljeni zmanjševati ka-
paciteto doma, kot se to dogaja že nekaj let v drugih do-
movih, predvsem v osrednjeslovenski regiji.” 

Iva Novak, direktorica Doma dr.  Jožeta Potrča Poljčane 
Žarko Furman sprašuje DARS in Direkcijo za ceste, kak-

šen prometni režim se predvideva za čas rekonstrukcije 

OBČINSKI SVET
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predora in viadukta na cesti A1, odsek Slovenske Konji-
ce–Dramlje.

Odgovor: Šele na našo urgenco je konec februarja 
potekal sestanek s predstavniki Občine Slovenska Bistri-
ca, kjer so predstavniki DARS-a predstavili režim prometa 
v času izvedbe del, z zagotovilom, da predvideni režim 
prometa ne bo imel bistvenega vpliva na promet skozi 
mesto in občino Slovenska Bistrica.

Žarko Furman sprašuje Ministrstvo za infrastrukturo, 
ki obljublja razpis na temo trajnostne mobilnosti, na ka-
terega bi Občina Slovenska Bistrica lahko prijavila tudi 
zgraditev nove avtobusne postaje, kdaj se načrtuje obja-
viti ta razpis za trajno mobilnost. 

Odgovor: Občina Slovenska Bistrica vseskozi aktiv-
no spremlja in tudi išče informacije glede tega razpisa 
trajne mobilnosti Ministrstva za infrastrukturo in se bo s 
projekti trajnostne mobilnosti v mestu Slovenska Bistrica 
tudi prijavila, ko bo javni razpis objavljen, seveda skladno 
s pogoji razpisa. 

Janja Mlaker, vodja oddelka
Dr. Vito Martinčič sprašuje, kdaj bo objavljen nov javni 

razpis za direktorja Zdravstvenega doma Slovenska Bi-
strica in zakaj ta razpis še ni bil javno objavljen.

Odgovor:  »V ponedeljek, 17. 3. 2025, je bila v pro-
storih Zdravstvenega doma Slovenska Bistrica 1. redna 
seja sveta zavoda, na kateri se je konstituiral nov svet za-
voda Zdravstvenega doma Slovenska Bistrica. Seznanili 
smo se s podatkom, da trenutni v. d. direktorice Mileni 
Oblonšek, mag. zdr. neg., poteče obstoječi mandat z 25. 

11. 2025. Zato smo se dogovorili, da je časa za razpis še 
dovolj in sprejeli odločitev, da se bomo o nadaljnjih ak-
tivnostih v zvezi z razpisom pogovarjali na naslednji seji 
sveta zavoda.”

Rajko Gajšek, dip. zn., predsednik sveta zavoda 
Marjana Brezovšek sprašuje, kako daleč so dela na gra-

du na Zgornji Polskavi.
Odgovor: V obnovo je bilo v obdobju 2002–2024 

vloženih 1.429.441,98 EUR. Trenutno se pripravljata no-
velacija projektne dokumentacije za strojne in elektro-
inštalacije ter javni razpis za obnovo zahodne fasade. 
Navedena obnova je bila prijavljena na javni razpis za 
izbor kulturnih projektov na področju nepremične kul-
turne dediščine, ki jih bo v letih 2025–2026 sofinanciralo 
Ministrstvo za kulturo. 

Borut Furman sprašuje, kako potekajo aktivnosti glede 
obnove Osnovne šole Šmartno na Pohorju. 

Odgovor: Za obnovo Osnovne šole Šmartno na Po-
horju poteka priprava projektne dokumentacije in ostale 
dokumentacije, ki je potrebna za prijavo na javni razpis 
za energetsko prenovo. Prijava na razpis bo izvedena v 
mesecu septembru 2025. 

Boruta Furmana zanima, kako je z vrtčevsko proble-
matiko na Šmartnem na Pohorju. 

Odgovor: S strani pristojnega ministrstva smo dobi-
li soglasje za odstranitev objekta na Vrbekovi domačiji. 
Trenutno je v izdelavi idejna zasnova za izgradnjo nove-
ga vrtca. 

Irena Jereb, vodja Oddelka za družbene dejavnosti 

OBČINSKI SVET, CSD

Družina je temeljna enota družbe in ima ključno vlogo 
pri oblikovanju otrokove osebnosti, vrednot, navad in 
vedenjskih vzorcev. V sodobnem času se oblike in funk-
cije družine spreminjajo, vendar osnovna potreba otrok 
po varnem, podpornem in ljubečem okolju ostaja ena-
ka. Otrokova vloga v družini je pogosto dvoplastna: po 
eni strani je odvisen od staršev, po drugi strani pa aktiv-
no sodeluje v družinskem življenju. Kadar otrok odrašča 
v stabilnem in spodbudnem okolju, ima več možnosti za 
uspešno socialno, čustveno in kognitivno rast. Družina 

otroku nudi prostor za prvo učenje o odnosih, komu-
nikaciji, reševanju konfliktov in izražanju čustev. A žal ni 
vsaka družina zadostno opremljena z veščinami in viri za 
kakovostno vzgojo, ki bi otrokom zagotovili optimalen 
razvoj. Zaradi tega je pomembno, da družina prejema 
ustrezno podporo – zlasti v obliki psihosocialnega sve-
tovanja, učne pomoči, dejavnosti za krepitev čustvenih, 
vedenjskih in socialnih veščin, oporo in svetovanje, opol-
nomočenje in krepitev starševskih kompetenc. Vse ome-
njeno na Centru za socialno delo (CSD) Maribor, Enoti 

POMOČ DRUŽINI ZA DOM IN POČITNIŠKI PROGRAM 
ZA OTROKE V OKVIRU CSD MARIBOR, ENOTE 
SLOVENSKA BISTRICA 
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Slovenska Bistrica že vrsto let uspešno izvajamo v okviru 
preventivnega programa »Pomoč družini za dom«, ki 
ga vodi strokovna delavka Lara Plajh, mag. psihosocial-
nega svetovanja. Tudi letos smo skozi vse šolsko leto s 
pomočjo zaposlenih prek javnih del, ki jih sofinancirata 
Zavod Republike Slovenije za zaposlovanje in Občina 
Slovenska Bistrica, vključenim družinam nudili podporo 
in svetovanje ter krepitev starševskih kompetenc, otro-
kom pa individualno pedagoško in psihosocialno po-
moč. Pomoč je potekala na domovih družin, v zunanjem 
okolju in prostorih, ki nam jih je v ta namen zagotovi-
la Občina Slovenska Bistrica. Za to se ji na tem mestu 
iz srca zahvaljujemo. Šolsko leto se zaključuje in bliža se 
čas počitnic, ki nudi otrokom priložnost za sprostitev, 
igro in raziskovanje sveta zunaj šolskega okolja. Vendar 
čas počitnic za številne družine predstavlja tudi izziv – 
kako zagotoviti kakovostno in varno preživljanje pro-
stega časa. V ta namen na CSD Maribor, Enoti Slovenska 
Bistrica pripravljamo tudi počitniški program, ki vključuje 
raznolike dejavnosti – od ustvarjalnih delavnic, športnih 
iger, naravoslovnih raziskovanj do delavnic za krepitev 

psihosocialnih veščin. Otrokom omogoča strukturirano 
in aktivno preživljanje prostega časa, hkrati pa jim nudi 
varno in sproščeno okolje. V kreativnih uricah spodbuja-
mo otrokovo domišljijo, ustvarjalnost in izražanje čustev 
na zdrav, nevsiljiv in socialno sprejemljiv način. Otroci 
skozi igro, voden pogovor in skupinsko dinamiko raz-
vijajo svojo kreativnost, čustveno inteligenco, empatijo 
in sposobnost sodelovanja. Učijo se prepoznavati svoje 
močne lastnosti in razvijati spretnosti, prav tako pa pri-
merne načine izražanja svojih čustev. Slednje jim nema-
lokrat predstavlja izziv, saj so v program vključeni soča-
sno otroci kar štirih občin: Slovenska Bistrica, Poljčane, 
Oplotnica in Makole, ki so na začetku počitnic popolni 
tujci, v dveh mesecih pa stkejo globoka prijateljstva.
Tudi letos bomo pod budnim očesom laičnih in strokov-
nih delavk izvajali različne aktivnosti, vse od obiska kopa-
lišča do adrenalinskega parka, pa od obiska knjižnice do 
izvedbe fotografske delavnice. Družili se bomo s policisti 
in gasilci ter ustvarjali travnate grafike v objemu narave 
in še mnogo drugega. 

Strokovna delavka Lara Plajh

OBČINSKI SVET, CSD
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V Knjižnici Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica je Pionirska 
knjižnica gostila literarno srečanje, kjer je v goste prišla 
Mojca Plaznik Plavec, ki je ob tej priložnosti predstavila 
svojo tretjo slikanico z naslovom Zeleno kolo.
Dogodka so se udeležili tretješolci 2. osnovne šole Slo-
venska Bistrica, ki so z zanimanjem prisluhnili avtorici. 
Skozi pogovor in delček prebrane pravljice so otroci 
stopili v svet, kjer se poudarja pomen medsebojnih od-
nosov, razumevanja, sprejemanja različnosti in vrednosti 
pravega prijateljstva. Zgodba Zeleno kolo v sebi skriva 

povabilo k razmisleku o tem, kako pomembno je, da se 
znamo slišati, podpirati in bogatiti drug drugega z različ-
nostmi, zaradi katerih smo edinstveni.
Učenci so slišali izsek iz zgodbe Zeleno kolo, vendar jim 
pisateljica konca ni razkrila. Kdo je čakal Jakoba pri vratih 
stanovanja in kaj se je zgodilo v nadaljevanju, je avtorica 
prepustila domišljiji vsakega posameznika. Povabila jih 
je k bralnemu izzivu, naj sami preberejo, kako se zgodba 
pravzaprav zaključi.
Srečanje je bilo prepleteno z radovednimi vprašanji. Ot-
roci so s sodelovanjem pokazali, kako dragoceni so tovr-
stni trenutki, ki bogatijo domišljijo. 

Tanja Jakolič

LITERARNO SREČANJE Z 
MOJCO PLAZNIK PLAVEC

Prvi ponedeljek v maju so se v časopisni čitalnici osre-
dnje knjižnice zbrali bolj ali manj stalni in zvesti obisko-
valci, ki iščejo nova znanja in priložnosti za izmenjavo 
izkušenj, tokrat na zaključnem vrtnarskem srečanju v tej 
sezoni prireditev. Kot ustaljeno sta druženje vodili Majda 
in Katja Temnik z Zeliščnega vrta in kmetije Majnika.
Hladno in nestabilno vreme slabo vpliva na rastlinske 
mladičke, ki smo jih že presadili na prosto. Zato je gospa 
Majda nanizala nekaj ukrepov, s katerimi lahko mlade 
in občutljive rastline zaščitimo ali jih z določenimi pri-
pravki krepimo ter spodbujamo njihovo rast.  Z ekološko 

in biodinamično pridelavo zelišč in kalčkov za trg se na 
Zeliščnem vrtu in kmetiji Majnika ukvarjajo že vrsto let. 
Gospa Katja je že na preteklih srečanjih omenila biodina-
mični koledar oziroma Setveni priročnik Marije Thun, ki 
je lahko dragoceno orodje za vse, ki se ukvarjajo z vrtnar-
jenjem. Dejstvo je, da se rastline odzivajo na vplive, ki se 
prenašajo prek položajev planetov in zvezd. Zaradi nji-
hovega položaja se lahko določi ugodne dneve za delo s 
posameznimi skupinami rastlin. Zaradi boljše predstave 
in celovitejše slike je udeležence spodbudila k aktivne-
mu sodelovanju pri postavitvi ter določanju položaja 
Sonca, Lune in planetov.  Ob zaključku so se ljubitelji 
rastlin družili ob sproščenem klepetu in snovali načrte 
za prihodnja srečanja v naslednji sezoni prireditev. 

Tanja Jakolič

ZAKLJUČNA PRIREDITEV 
VRTNARSKIH SREČANJ

V Knjižnici Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica je bila na 
oddelku za otroke in odrasle v mesecu maju na ogled 
razstava likovnih izdelkov otrok od 1. do 4. razreda. Po-
vabilu knjižnice so se prijazno odzvali v osnovni šoli v 
Poljčanah, ki nosi ime po Kajetanu Koviču, ki je svoja 
otroška leta preživljal v deželi pod Bočem. Otroci so pod 
vodstvom mentoric ustvarjali v različnih likovnih tehni-
kah. Za temo je bil izbran Maček Muri, ki v letošnjem letu 
praznuje jubilej. Leta 1975 je bila namreč prvič izdana 
knjiga o tem navihanem mačkonu, ki je dobila nadalje-

vanje v knjigi Mačji sejem. Sicer pa je Kajetan Kovič o 
Muriju napisal tudi radijsko igro, zgodba je doživela glas-
beno in baletno uprizoritev. Knjiga je prevedena v nekaj 
jezikov in je izšla v številnih ponatisih.  
Razstava Pionirska knjižnica skozi čas
Ob 50. obletnici Pionirske knjižnice Slovenska Bistrica je 
bila v prvem nadstropju osrednje knjižnice na ogled raz-
stava, ki je obiskovalce popeljala v začetke pionirskega 
knjižničarstva v Slovenski Bistrici.
Ob izbranih fotografijah, knjigah, revijah in drugih zani-

50 LET MAČKA MURIJA IN 50 LET PIONIRSKE KNJIŽNICE 
V SLOVENSKI BISTRICI
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mivostih so lahko podoživeli preteklost vse od otvoritve 
Pionirske knjižnice leta 1975, obiskov prvih gostov do 
dejavnosti za otroke. Sprehodili so se lahko skozi pestro 
dogajanje v osemdesetih, pridobitev večjih prostorov v 
devetdesetih, selitev v večje in obnovljene prostore leta 
2006, pridobitev nove, sodobne opreme ter izvajanje 
kakovostnih dejavnosti za mlade obiskovalce. Spomnili 
so se knjižničark, vodij Pionirske knjižnice, ki so največ 
doprinesle k razvoju mladinskega knjižničarstva. Razsta-
vo je spremljala tudi zloženka, ki strnjeno prikaže vse 
pomembne mejnike in dogajanje v Pionirski knjižnici od 
njenih začetkov naprej. Razstavo in zloženko je pripravila 
Janja Halužan.
Knjižnica praznuje, praznujte z njo
Sicer pa Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica v 
letu 2025 obeležuje dve pomembni obletnici, in sicer 
50-letnico ustanovitve Pionirske knjižnice v Slovenski Bi-
strici in 60-letnico ustanovitve Matične knjižnice občine 
Slovenska Bistrica.
V letošnjem letu knjižnica posebno pozornost namenja 
mladim bralcem in tistim, ki v svet branja šele vstopajo. 
Zato je v mesecu maju organizirala v viteški dvorani gra-
du Slovenska Bistrica 2. Stepišnikovo strokovno posveto-
vanje, katerega tema je bila branje otrok in mladostnikov 
v digitalni dobi ter kako jih povabiti med knjižne police. 
Predstavljeni so bili strokovni prispevki na predpisano 
temo, projekti, ki temeljijo na spodbujanju branja pri 

otrocih in mladostnikih, ter primeri dobrih praks. 
Odraslim bralcem knjižnica skozi vse leto ponuja bogat 
nabor kakovostnih in raznovrstnih prireditev. Sicer pa le-
tos poteka že 12. sezona Vošnjakove bralne značke za 
odrasle, kjer bralce čakajo knjige na temo o (Ne)znanih 
Slovencih.
Otrokom, mladostnikom in tistim, ki šele vstopajo v svet 
branja, nudi knjižnica širok spekter prireditev in kakovo-
stno knjižnično gradivo. Novost zanje je projekt Gremo 
po pravljico – medgeneracijski bralno-spodbujevalni 
projekt, ki se bo izvajal v vseh krajih, kjer so doma krajev-
ne knjižnice, torej v Oplotnici, Poljčanah in Makolah ter 
na Pragerskem, Keblju in Tinju. Za uvod v vroče poletje 
pa v mesecu juniju mlade bralce že nestrpno pričakujejo 
Poletavci in NajPoletavci. 

Janja Halužan in Natalija Stegne)

KNJIŽNICA

Tokratni gost literarnega srečanja v osrednji knjižnici v 
Slovenski Bistrici je bil Tomo Podstenšek. Javnosti je znan 
kot pisatelj, podpisal se je pod osem romanov in štiri 
zbirke kratkih zgodb, je pa tudi avtor otroške literature 
in dramskih besedil. Roman Papir, kamen, škarje je bil 
uvrščen med peterico nominirancev za nagrado kresnik 
– nagrado za najboljši slovenski roman.
Z moderatorko pogovora bibliotekarko Mojco Plaznik 
Plavec sta podrobneje predstavila zbirko kratkih zgodb 
Sprehod z neznanko. Zanimivo je pisateljevo pojasnilo, 
od kod ime zbirki. Po njegovem prepričanju se ljudje 
povsod gibljejo po nekih ustaljenih poteh. In tako se v 
nekem trenutku zdi, da si dan za dnem sledijo. Sicer pa je 
Sprehod z neznanko zbirka 27 kratkih zgodb, ki so med 
sabo povezane z istimi protagonisti. Gre za večpomen-
ske zgodbe, ki bralca pustijo v razmišljanju. V zgodbah 

sta prisotna črni humor in ironija. Izpostaviti velja tudi 
človekov odnos do živali. Ob zaključku branja pa kljub 
nepredvidljivim, včasih tragičnim in morbidnim zaple-
tom avtor v zgodbo vplete žarek upanja v svetlejšo pri-
hodnost. 

Natalija Stegne

SPREHOD Z NEZNANKO
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Ob praznovanju 50-letnice Pionirske knjižnice so krajev-
ne knjižnice uspešno obeležile obletnico z bralnim pro-
jektom Gremo po pravljico:
14. maj: Knjižnica Poljčane
Pred knjižnico sta knjižničarka Mateja Bratina in županja 
Občine Poljčane Petra Vrhovnik prebrali prvi del pravljice 
Teši, teši in kozolec si postavi. Pot je udeležence vodila 
do Doma dr. Jožeta Potrča Poljčane, kjer so pri branju 
nadaljevanja pravljice sodelovali stanovalci. Pri kozolcu 
Čreti so prisluhnili zaključku pravljice, se posladkali z 
dobrotami Društva kmetic Poljčane, nato pa pod vod-
stvom gospe Kim Mezga z Inštituta SeMe ustvarjali pi-
sane vetrnice in se preizkusili v kmečkih igricah. Zahva-
ljujejo se vsem sodelujočim, Inštitutu SeMe in Društvu 
kmetic Poljčane.
16. maj: Knjižnica Tinje
Ob začetku druženja so Alojz Capl, Miran Gracej in Marjan 
Pišotek zapeli Tinjsko himno, Jožica Repnik je predstavila 
pravljičarja Jožeta Tomažiča. Pri Domu krajanov je Tama-
ra Pišotek prebrala prvi del Bajke o gradišču, nadaljevala 
je Marjeta Capl. Alojz Capl je predstavil delovanje Ropre-
tove kovačnice na Malem Tinju. Ob pogostitvi je zado-
nela še prelepa pohorska pesem. Za sodelovanje se zah-
valjujejo Kulturno-umetniškemu društvu Oton Župančič 

Tinje in Turističnemu društvu Cokla Tinje, Slavici Gracej, 
Jožici Repnik, Nataliji Stegne in Mojci Smogavec.         
23. maj: Knjižnica Pragersko
Izpred knjižnice so se odpravili do Vile in vrta Nekrep, 
kjer je gospa Tatjana predstavila vrt in prebrala del pra-
vljice Puhačka Vesne Radovanovič. Pri gasilskem domu 
so spoznali delo gasilcev. Na poti so si udeleženci še 
ogledali zbirko železniških eksponatov, gospa Milena 
Furek pa je predstavila zgodovino železničarstva na Pra-
gerskem. Zadnji postanek je bil pri lokomotivi Katica, kjer 
so se posladkali. Za sodelovanje se zahvaljujejo gospe 
Tatjani Nekrep, Prostovoljnemu gasilskemu društvu Pra-
gersko in Turističnemu društvu Breza Pragersko - Gaj.
30. maj: Knjižnica Kebelj
Pred knjižnico je Andreja Fridrih prebrala prvi del Toma-
žičeve bajke Marijin zaklad, nato pa  so pot nadaljevali 
skozi gozd proti Zajčevemu gradu. Janja Pučko in Vida 
Javornik sta poskrbeli za nadaljevanje napete zgodbe. 
Na vrhu poti, pred gradom, so člani Turističnega društva 
Kebelj prebrali še zadnji del ter udeležence razveselili s 
spominki. Ob povratku v dolino so članice Aktiva kmeč-
kih žena Kebelj pripravile pogostitev. Zahvaljujejo se Kra-
jevni skupnosti, Turističnemu društvu in Aktivu kmečkih 
žena Kebelj ter vsem ostalim, ki so sodelovali na dogod-
ku. 

Aleksandra Repnik Merc

S PRAVLJICO NA POTEP

V ponedeljek, 19. maja, je v Knjižnici Josipa Vošnjaka v 
Slovenski Bistrici potekala osrednja prireditev v tednu 
praznovanja Kreativci se predstavijo. Dogodek je bil 
vrhunec mesečnih delavnic kreativnega pisanja, kjer 
s svojimi nasveti že od leta 2022 sodelujeta pisatelj in 
urednik založbe Litera Orlando Uršič ter bistriški pisatelj 

Renato Bratkovič, pred kratkim pa je eno od delavnic vo-
dil tudi pisatelj Tomo Podstenšek. Delavnica omogoča 
udeležencem, da si medsebojno izmenjujejo nasvete in 
kritike, s čimer razvijajo svoje pisateljske veščine.
Dogodek je povezovala Mojca Plaznik Plavec, za glasbe-
no popestritev je z igranjem na prečno flavto poskrbela 
Maja Laubič.
Skupina sedmih ustvarjalcev – Dušica Kores, Valentina 
Fras, Kristina Grum, Tomi Rozman, Miran Prajnc, Jožica 
Novak in Nina Laubič – se je odločila prisotnim na prire-
ditvi predstaviti svoje zgodbe. Vsaka zgodba je ponudila 
edinstven vpogled v svet domišljije in resničnosti, ki so 
jo udeleženci oblikovali skozi delavnice. Obiskovalci so 
lahko uživali v poslušanju zgodb, nato pa so se ob pri-
jetni pogostitvi podružili in si izmenjali nekaj misli o sli-
šanem. Dogodek je bil lep opomnik, da lahko umetnost, 
kultura in domišljija postanejo mostovi, prek katerih se 
povezujemo in uživamo v skupnem ustvarjanju. 

Doroteja Fric

KREATIVCI SE PREDSTAVIJO
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Vsako leto so 25. maja ob Dnevu Knjižnice Josipa Vošnja-
ka Slovenska Bistrica pripravljene različne dejavnosti, ki 
potekajo ves teden praznovanja, njihove aktivnosti pa 
so predstavljene na stojnici pred osrednjo knjižnico. Prav 
tako je ves teden potekal brezplačen vpis, člani, ki so v 
tem tednu obiskali katerokoli od knjižnic, so lahko so-
delovali pri nagradnem žrebanju, Stepišnikova bukvar-
nica pa je ponujala skrbno izbrano ponudbo gradiva. Na 
osrednjem dogodku Kreativci se predstavijo so se s svo-
jimi zgodbami predstavili udeleženci delavnic kreativne-
ga pisanja, ki že drugo leto zapored potekajo v knjižnici. 
V tednu praznovanja je bila v Pionirski knjižnici tudi 
predstava za otroke Kamišibaj iz Mini gledališča med 
sliko in besedo. Otroci so ob sliki in besedi prisluhnili 
kratkim pravljicam s pripovedovalkama Petro in Špelo. V 
družino knjigoljubcev so bili vabljeni vsi, ki to še niso bili. 
V tednu praznovanja je bil na voljo brezplačen celoletni 
vpis za odrasle, za otroke pa izkaznice v vseh knjižnicah 
brez stroškov izdelave. Na stojnici pred osrednjo knjižni-
co so bili s promocijskim materialom dodatno predsta-
vljeni vsi projekti in dejavnosti, ki se izvajajo v knjižnici.
Stepišnikova bukvarnica je pokala po šivih, saj je bila po-
nudba razširjena z raznolikim gradivom po simbolični 
ceni, ob večjem nakupu gradiva pa so bili kupci dodatno 

nagrajeni. Obiskovalci so lahko izbirali med pestro izbiro 
gradiva za odrasle in otroke, ki se je ves čas dopolnjevala. 
Vsi, ki so v tem tednu obiskali katero od naših knjižnic, so 
lahko izpolnili listič in se potegovali za privlačne nagra-
de. Člani knjižnice so bili ob obisku nagrajeni z drobnimi 
pozornostmi. Knjižnica niso le knjige, temveč mnogo 
več. Je prostor za druženje, prebiranje revij in časopisov, 
obisk prireditev, ogled razstav, izvajanje projektov in še 
marsikaj. Gre za miren in varen prostor, kjer lahko otroci 
kakovostno preživijo prosti čas ali pa naključno srečate 
znanca in z njim v dnevni čitalnici ob toplem napitku na 
kratko poklepetate. Zato prisrčno vabljeni, da raziščete 
možnosti, ki jih knjižnica nudi. 

Tanja Jakolič

25. MAJ – DAN KNJIŽNICE JOSIPA VOŠNJAKA 
SLOVENSKA BISTRICA 

Dr. Mateja Kišek Vovk je avtorica knjige o drevesih in 
razkriva skrivnosti, ki jih do sedaj marsikdo ni poznal. Na 
predavanju, ki se je odvijalo v Knjižnici Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica v ponedeljek, 26. maja 2025, je avto-
rica predstavila nekatere najpogostejše in najzanimivej-
še drevesne vrste v Sloveniji in obiskovalce seznanila s 
primerki, ki rastejo v našem okolju. Med temi drevesi so 
našli svoj prostor tudi navadna bodika, tisa, oplutnik, beli 
javor, divji in navadni kostanj.
Predavateljica je predstavila gospodarsko najpomemb-
nejša drevesa, kot so bukev, navadna smreka, navadna 
jelka, dob in graden, rdeči bor, evropski pravi kostanj, 
gorski javor in navadni oreh, ter njihove zgodbe, ki so se 

razvijale skozi stoletja. Drevesa je razporedila po poseb-
nem sistemu: drevesa v polnem cvetu, drevesa, ki rastejo 
v mokrih logih, pod vršaci in med starodavnimi gozdni-
mi zidovi, na gozdnem robu itd. Razkrivala je nepozna-
ne plati dreves, ki so cenjena zaradi estetske in ekološke 
vrednosti.
Avtorica je obiskovalcem predstavila neizmerno vred-
nost dreves, spomnila na mnoge pregovore in reke o 
drevesih ter jim predala fascinantne pripovedi o re-
sonančnih smrekah, zdravilnem sirupu jelke, ječanju 
hrastovih dreves v zimskem mrazu, medenju zgodnje-
pomladnih vrb in še mnoge druge.
Knjigo Drevesa Slovenije si lahko izposodite tudi v Knji-
žnici Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica in si privoščite 
čudovito potovanje v skrivnostni svet življenja dreves. 

MPP

KO NAM DREVESA 
SPREGOVORIJO
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Pod tem naslovom je izšel zbornik, ki ga je Knjižnica Jo-
sipa Vošnjaka Slovenska Bistrica izdala letos ob prazno-
vanju 60-letnice ustanovitve Matične knjižnice občine 
Slovenska Bistrica in 50-letnice Pionirske knjižnice. Zbor-
nik, razdeljen na pet poglavij, podrobno osvetli, kako se 
je knjižnica skupaj z mladimi bralci spreminjala, rasla in 
kako danes stopa v svet digitalizacije.
Ob tem jubileju je knjižnica organizirala 2. Stepišnikovo 
strokovno posvetovanje, ki je potekalo zadnji četrtek v 
maju v viteški dvorani gradu Slovenska Bistrica. Osrednja 
tema je bila, kako nagovoriti mlade bralce in jih povabi-
ti med knjižne police. Predstavljeni referati so z različnih 
zornih kotov podali svojo prakso poslanstva nagovar-
janja mladih bralcev, od tistih, ki vstopajo v zakladnico 
zgodb v naročju staršev, do tistih, ki se sami podajajo na 

pot bralne pustolovščine. Pozornost je bila namenjena 
tudi mladim bralcem s posebnimi potrebami – kako 
tudi njim priti naproti s knjigo v tem digitalnem času. Na 
posvetu je bil predstavljen izziv, kako mladim bralcem 
približati domoznanske vsebine z uporabo digitalnih 
tehnologij. Udeležencem posveta je bil namenjen tudi 
voden ogled razstave o Lovru Stepišniku. Razstava, ki je 
počastila 190-letnico rojstva prvega potujočega knjižni-
čarja, je v lanskem letu nastala v sodelovanju s Knjižnico 
Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica, Osrednjo knjižnico 
Celje, Valvasorjevo knjižnico Krško in ZBDS. Za zaključek 
strokovnega posvetovanja pa je zbrane nagovorila Jejž 
muzika, akustična kabaretna glasbena skupina iz Sloven-
ske Bistrice. 

Natalija Stegne

KNJIŽNICA, ŠPORT

V športnem parku v Slovenski Bistrici je zadnji dan v 
maju potekal 25. mednarodni atletski miting. V okviru 
mitinga so izvedli tudi 23. Stepišnikov memorial v metu 
kladiva in 5. memorial Marjana Štimca v suvanju krogle. 
Na tekmovanju I feel Slovenia mednarodne atletske lige 
Telekom Slovenije je nastopilo 307 atletov in atletinj.
Prvo ime mitinga je bil Ptujčan Kristjan Čeh, ki je metu 
diska znova popravil svoj državni rekord, ki zdaj znaša 
72,36 m. S tem je še tretjič v sezoni presegel 70 m, na-
stopil pa je na štirih tekmah. »V tednu dni tri tekme prek 
72 m, to je kar noro! Trener mi je rekel, da najdaljši met 

tehnično ni bil najboljši. Tudi nisem pričakoval rekorda. 
Vedel sem, da bo šlo prek 70 m, ne pa, da bo to rekord. 
To sem vedel šele, ko so pokazali doseženo daljavo,« je 
povedal Čeh. Od tekmovalcev Atletskega društva Slo-
venska Bistrica sta se posebej izkazala Klemen Modri-
jančič in Nino Celec. Modrijančič je v skoku v daljino z 
rezultatom 753 cm osvojil drugo mesto, Celec pa je bil s 
747 preskočenimi centimetri tretji. 
Miting v slovenskobistriškem športnem parku je potekal 
zadnjič na starih atletskih stezah, saj ga bodo z večmili-
jonsko investicijo jeseni začeli obnavljati.

TA, AZS  

Foto: Nik Moder (Sportida)

REKORDNI ATLETSKI MITING V SLOVENSKI BISTRICI

STEPIŠNIKOVO STROKOVNO POSVETOVANJE 2025
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